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Základních školy 
v Blansku čekají 
rekonstrukce

BLANSKO - Prázdninové měsíce 
využije Blansko k opravám v budo-
vách základních škol. Stavební práce 
přijdou dohromady na asi 3,3 milionu 
korun bez DPH a potrvají nejpozději do 
konce srpna.

V základní škole v Erbenově ulici 
stavební fi rma provádí v pořadí již pá-
tou etapu rekonstrukce elektroinstala-
ce. Tentokrát je na řadě druhé nadzem-
ní podlaží. Náklady činí 990 tisíc korun 
bez DPH.

Pracuje se také v budově základ-
ní a mateřské školy ve Dvorské ulici. 
V přístavbě se opravuje hygienické 
zázemí – toalety a místnost pro úklid. 
„Jedná se o kompletní opravu. To 
znamená osekání omítek a obkladů 
a odstranění původního vybavení. Po 
rekonstrukci budou nové veškeré roz-
vody i mobiliář. Práce přijdou na 1,240 
milionu korun bez DPH,“ upřesnila Le-
ona Mazourková z odboru investičního 
a územního rozvoje.

Záchody se opravují také ve škole 
v Salmově ulici. Kompletní rekon-
strukce se dočkají toalety nad jídelnou 
naproti učebně chemie. Náklady činí 
719 tisíc korun bez DPH.

V základní škole TGM v Rodkovské-
ho ulici se zase rekonstruuje učebna v pří-
zemí, která sloužila jako knihovna. Práce 
přijdou na asi 400 tisíc korun bez DPH.

„Stavební úpravy v základních ško-
lách se v prázdninových měsících ko-
nají každý rok. Požadavky na to, co je 
potřeba v budovách konkrétně udělat, 
vznášejí sami ředitelé škol. Hotovo 
má být nejpozději do konce srpna,“ 
podotkl starosta Jiří Crha.

 Zdroj www.blansko.cz

Festival pro židovskou 
čtvrť proběhne v srpnu 
v komornějším duchu

BOSKOVICE - Festival pro židovskou čtvrť Bosko-
vice letos proběhne v komornější variantě s omezenou 
návštěvnickou kapacitou. Organizátoři zvou na třídenní 
festival ve dnech 28. až 30. srpna, připravená je žánrově 
pestrá UNI scéna, česko-německá jazzová scéna, blues, 
divadla interiérová i v plenéru na boskovickém hradě, ve 
farské zahradě či site specific projekty, dále hudebně-di-
vadelní stan Potrvá, výstavy, čtení a přednášky. Nebude 
chybět kinematografie, a i když na scéně letního kina le-
tos výjimečně nevystoupí hudebníci, o filmové projekce 
návštěvníci nepřijdou. Program se mimo jiné zaměří na 
polskou kulturu a historii. 

„Poprvé v dlouhé historii festivalu jsme ho nemohli 
uskutečnit v plnohodnotném rozsahu a v obvyklém ter-
mínu,“ říká hlavní dramaturg programu Antonín Kocá-
bek. „Rozhodli jsme se ale nakonec to nevzdat, a využít 

všechny dostupné možnosti. Sice jsme museli některá nej-
známější jména posunout až na příští ročník, ale i tak si 
myslíme, že nabízený program nezaostává za předchozími 
roky, a má co nabídnout. Nabídka filmové scény opět vydá 
za samostatný filmový festival, v hudbě máme i tentokrát 
velmi široký žánrový záběr a tradičně mnoho jmen, o kte-
rých se mluvit spíš teprve bude, a ani při zkráceném pro-
gramu jsme nezapomněli na příznivce literatury, divadla či 
výtvarného umění.“ 

Mezi prvními potvrzenými kapelami jsou Květy a to hned 
v několika sestavách, Mucha, Palma, Makak Akustikus, Evo-
let, Slut, První hoře, ZVA 12–28 Band, Past, Dingo, Phoenix 
Quartet, MarZ, I Love You Honey Bunny, Branko’s Bridge, 
On The Roof, Ciśnienie. Zahrají také 20 000 židů pod mo-
řem, Povodí Ohře nebo čerstvá držitelka ceny Anděl Beata 
Hlavenková se svou Kapelou snů.  Pokračování na str. 8

Město Jevíčko leží v severní části ma-
lebného úrodného kraje Malá Haná. 
Město bylo založeno v první polovi-
ně 13. století. Roku 1258 bylo Jevíčko 
povýšeno Přemyslem Otakarem II. na 
město královské. V roce 2019 vyhrálo 
soutěž historické město Pardubického 
kraje.

Vítejte v Jevíčku …
Rok 2020 - Rok židovské paměti v Jevíčku bude 
obohacen výstavou Anny Frankové 
„Nechte mě být, jaká jsem.“
Vernisáž se uskuteční 1. 7. 2020 v synagoze. 
Výstava bude zpřístupněna v červenci a srpnu každý den od 14 - 16 hodin.

Od 1. 7. do 31. 8. 2020 máme pro 
návštěvníky připravené 

prohlídky městské věže 
– dominanty města. 

Otevřeno pondělí až neděle 9 – 15 hodin.
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bližší informace na webu města 
www.jevicko.cz

Zveme Vás na sérii 
kulturních akcí 

Vítejte v Jevíčku …

Obec Kozárov 
se rozkládá upro-
střed trojúhelníku 
měst Tišnov, Bos-
kovice a Bystřice 
nad Pernštejnem 
v okrese Blansko. 
Přesněji na západ-
ním úbočí vrchu 
Babylonu na Čes-
komoravské vrcho-
vině, v krásném 
kopcovitém terénu 
s dalekými výhledy a s nadmoř-
skou výškou 614 m.- 15 km severně 
od Tišnova. 

Katastr obce Kozárov se nachá-

zí v západní části 
okresu Blansko na 
rozhraní zemědělské 
krajiny Boskovické 
brázdy a Svratecké 
hornatiny.

První písemná 
zmínka je z roku 
1601, kdy Kozá-
rov patřil k panství 
lomnickému. Tehdy 
prodal Karel ze Že-
rotína Oldřichovi z 

Kounic za 50 000 zlatých Moravský 
hrad s městečkem Lomnicí, pivova-
rem, čtyřmi mlýny a vesnicemi, mezi 
nimiž je jmenován právě i Kozárov. 

Uprostřed obce se nachází kaple sv. 
Anny. Zvon, který je zavěšen ve zvo-
nici této kaple, odlil v roce 1972 míst-
ní občan Vincenc Holcner. 

Ve spodní části obce je vybudová-
na víceúčelová požární nádrž, která 
slouží v letních měsících jako koupa-
liště. 

Nad obcí se nachází dominanta 
obce Kozárova, kopec Babylon s nad-
mořskou výškou 655 m, kde je umís-
těna rozhledna, a pod ní vybudovala 
obec kulturně společenský areál. 

Zde se odehrává mnoho kulturních 
akcí. V těsné blízkosti se nachází 
travnaté fotbalové hřiště.

Kozárov zve turisty na rozhlednu

Už to vypadalo, že se kvůli koronaviru Pohádkový hřebínek na zámeckém nádvoří v Boskovicích letos konat nebude. 
Protože se situace v republice začala zlepšovat, rozhodlo se pořádající Kulturní zařízení města Boskovice i letos v tomto 
cyklu pohádek pro děti pokračovat. Jako první letos pobavili děti herci a herečky z Divadla Scéna ze Zlína s interaktiv-
ním vystoupením Tůdle Nůdle aneb rošťačíme s dětmi. Program na str. 7.  FOTO MONIKA ŠINDELKOVÁ
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Atletický konec června v podání 
mladých sportovců ASK Blansko

BLANSKO� -� Vše� začalo� ve�
�čtvrtek�25.6.�druhým�kolem�družstev�
přípravek�v�Boskovicích,�kam�družst-
vo� odjelo� obhajovat� první� místo� z�
Kuřimi.�Zde�se�malí�atleti�ASK�Blans-
ko�rvali�až�do�poslední�disciplíny,�po�
které� se� rozhodlo,� že� jsme� o� pouhé�
tři� body� skončili� na� druhém� místě.�
V� konečném� pořadí� soutěže� patří�

družstvu� dělené� první� místo� právě�
za� Boskovicemi.� Tímto� historickým�
výsledkem�si�nejmenší�atleti�a�atletky�
zajistili�postup�do�finále,�které�se�us-
kuteční�v�září�ve�Slavkově.�
Víkend� patřil� žactvu,� které� se�

zúčastnilo� jak�mistrovství� Jihomora-
vského� kraje� jednotlivců� v� Břeclavi�
tak�mistrovství�Moravy�a�Slezska�ve�

vícebojích� v�Třinci.� Na� obou� akcích�
ukázala� atletika� ASK� Blansko,� že�
patří�ke�špičce� tohoto�sportu.�Z�Bře-
clavi� si� oddíl� odváží� celkem� devět�
cenných�kovů.�
Titulem� mistryně� kraje� se� může�

chlubit�Dominika�Bezdíčková� a� to� z�
překážek�na�100m�a�200m�a�Kateřina�
Konečná�s�disku.� I�ostatní�holky�po-

daly� vynikající� výkony,� když� patřily�
ve�svých�disciplínách�k�nejlepším.�Z�
Třince� si� odváží� oddíl� titul�mistryně�
Moravy�a�Slezska�a�to�díky�Veronice�
Jakusidisové,� která� žákovské� více-
boje� ovládla.� 4.7.� se� do� atletických�
soutěží�zapojí�naši�dospělí,�které�čeká�
první� kolo� družstev� druhé� ligy� ve�
Vyškově.�� Martin Bezdíček

Opilý řidič chtěl ujet 
od nehody

BLANSKO�-�Blanenští�policisté�v�úterý�v�nočních�
hodinách� vykonávali� hlídkovou� činnost� v� ulicích�
města� Blanska.� Po� jednadvacáté� hodině� policisté�
zaslechli� zvuk� rychle� jedoucího� auta,� následně�
kvílení� pneumatik� a� velkou� ránu.� Neprodleně� se�
rozjeli� k� místu� události� a� už� jen� viděli� odjíždět�
�osobní�vozidlo.�Vyrazili�tedy�za�ním�a�za�malou�ch-
víli� jej� dostihli� a� zastavili.�Za�volantem�VW�Golf�
seděl�šestadvacetiletý�řidič,�který�jevil�známky�opi-
losti.�Policisté�jej�podrobili�dechové�zkoušce,�která�
vykázala� hodnotu� dvě� promile� alkoholu.� Dalším�
šetřením� předchozí� události� policisté� zjistili,� že�
tento� řidič� při� průjezdu� zatáčky�v� ulici� Seifertova�
uvedl� vozidlo� do� smyku,� přejel� k� pravému� okraji�
komunikace�a�narazil�do�zaparkované�Škody�Fabie.�
Z�místa�nehody�pak�bez�rozmyšlení�ujel.�Policisté�
ve�věci�zahájili�úkony�trestního�řízení�a�za�jízdu�a�
nehodu�v�opilosti�mladému�řidiči�hrozí�až�tři�roky�
odnětí�svobody.

Prodloužený víkend byl 
ve znamení alkoholu 
a drog za volantem

REGION�-�Uplynulý�prodloužený�víkend�se�nesl�
ve�znamení�alkoholu�či�drog.�Od�pátečního�rána�až�
do� pondělí� policisté� zadokumentovali� sedm� řidičů�
pod� vlivem� alkoholu,� dva� řidiče� pod� vlivem� drog,�
kdy� jeden� z� nich� navíc� řídil� v� době,� kdy� to� měl�
zakázáno.� Alkohol� za� volantem� hrál� v� hlavní� roli�
také�při�dvou�dopravních�nehodách.
V� prvním� případě� se� jednalo� o� sedmačtyřiceti-

letého�řidiče,�který�byl�přistižen�krátce�před�poled-
nem�v�obci�Knínice.�Policisté�mu�naměřili�dechovou�
orientační�zkouškou�přes�jedno�promile.
Další�hříšník�za�volantem,�který�měl�také�přes�jed-

no�promile�alkoholu�v�dechu,�byl�zastaven�téhož�dne�
v�nočních�hodinách�v�obci�Boskovice.
V�sobotu�ve�večerních�hodinách�došlo�k�dopravní�

nehodě�v�obci�Vysočany.�Zde�usednul�pod�vlivem�al-
koholu�za�volant�osmnáctiletý�šofér,�který�následně�
naboural�do�dopravní�značky.�Poté�odstavil�vozidlo�
u� domu,� kde� jej� policisté� zastihli� a� provedli� s� ním�
dechovou� zkoušku,� s� výsledkem� přes� dvě� promile�
alkoholu.� Navíc� zjistili,� že� vozidlo� nemá� sjednané�
povinné�ručení.
V�neděli�v�brzkých�ranních�hodinách�došlo�k�druhé�

dopravní�nehodě,�tentokrát�s�chodcem.�Pětadvaceti-
letá�žena�po�taneční�zábavě�usedla�za�volant�i�přesto,�
že�požila�alkohol.�Během�jízdy�z�Obůrky�na�Blans-
ko� zachytila� pravým�zpětným�zrcátkem�od� vozidla�
chodkyni,� která� se� tou� dobou� pohybovala� na� silni-
ci.� Po� střetu� řidička� nezastavila� a� pokračovala� dál.�
Ulomené� zrcátko,� které� zůstalo� ležet� na� silnici,� si�
ihned� převzali� policisté� a� po� vozidle� začali� pátrat.�
Poškozené� vozidlo� nalezli� o� pár� hodin� později�
zaparkované�před�domem�v�Blansku.�V� tu�dobu�se�
u�něj�nacházela� také�mladá�žena,�která�se�následně�
k� řízení� vozidla� a� výše� uvedené� nehodě� doznala.�
V�dechu�jí�policisté�naměřili�přes�jedno�promile�al-
koholu.�Čtyřiatřicetiletá�chodkyně�skončila�se�svým�
zraněním�v�nemocnici,� k�dalšímu�zranění�osob�ne-
došlo.�
Pátou�šoférkou,�která� řídila�pod�vlivem�alkoholu�

osobní�vozidlo,�byla�třiapadesátiletá�žena.�Policisté,�
kteří� jí� zastavili� a� zkontrolovali� v� obci� Šebrov,� jí�
naměřili�dechovou�zkouškou�přes�půl�promile�alko-
holu.���

Dalším� řidičem� pod� vlivem� alkoholu� a� drog� byl�
pro� policisty� známý� sedmadvacetiletý� recidivista.�
Ten� v� neděli� v� odpoledních� hodinách� usedl� i� přes�
udělený� zákaz� řízení� za� volant� vozidla� VW� Golf.�
Poté,� co� spatřil� přijíždějící� hlídku� v� obci� Skrchov,�
zareagoval�tak,�že�před�nimi�začal�vysokou�rychlostí�
ujíždět.� Po� celou� dobu� jízdy� nereagoval� na� výz-
vu�k� zastavení,� až�v�obci�Študlov�vozidlo� zastavil,�
kde�se�dal�na�útěk.�Policisté�byli�však�pohotovější�a�
mladíka�chytili.�Následnou�kontrolou�bylo�zjištěno,�
že�řídí�opět�pod�vlivem�alkoholu�a�drog.�
V� pondělí� v� ranních� hodinách� v� Boskovicích�

zastavili�a�zkontrolovali�policisté�řidiče�pod�vlivem�
alkoholu,� který� měl� pozitivní� dechovou� zkoušku�
přes�dvě�promile.
Posledním�neukázněným�šoférem�za�volantem�pod�

vlivem� drog� byl� v� odpoledních� hodinách� přistižen�
devětatřicetiletý� muž� osobního� vozidla� VW� Golf.�
Poté,�co�nerespektoval�dopravní�značení�k�zastavení,�
se�za�ním�policisté�rozjeli.�Následnou�kontrolou�zjis-
tili� pozitivní� test� na�návykové� látky�na� amfetamin.�
Což�nedoznal,�proto�s�ním�bylo�provedeno�odborné�
lékařské�vyšetření� spojené� s�odběrem�biologického�
materiálu.� Dále� policisté� silniční� kontrolou� zjistili,�
že�přední�registrační�značka�je�nahrazena�papírovou�
podobou�a�zadní�značka�má�nalepený�neplatný�štítek�
o�provedení�technické�kontroly,�k�tomu�nepředložil�
doklad�o�sjednání�pojištění.
Téměř�ve�všech�případech�policisté�na�místě� za-

drželi� řidičský� průkaz� a� všem� uvedeným� zakázali�
další�jízdu.

Policisté kontrolovali 
podávání alkoholu 
dětem a mladistvým

LETOVICE� -� Policisté� z� obvodního� oddělení�
v�Letovicích�se�v�sobotu�27.�června�ve�večerních�a�
v� nočních� hodinách� zaměřili� na� místní� restaurace,�
hostince� a� bary.� Po� osmé� hodině� desítka� policistů�
vyrazila�za�doprovodu�pěti�strážníků�městské�policie�
na� kontrolu,� zda� hostinští� dodržují� zákaz� podávání�
alkoholických�nápojů�nezletilým�a�mladistvým.
Strážci� pořádku� prošli� téměř� všechna� vyhlášená�

i� méně� známá� pohostinská� zařízení� na� Letovicku,�
kdy�se�zajímali�především�o�mladě�vyhlížející�hosty.�
Po� předložení� občanského� průkazu� pak� ti� mladší�
osmnácti�let�museli�podstoupit�dechovou�zkoušku�na�
alkohol.� Policisté� zkontrolovali� celkem� pětadvacet�
teenagerů,�kdy�v�devíti�případech�zjistili�přítomnost�
alkoholu� v� dechu� u� osob�mladších� 18� let.� Nejvíce�
naměřili�16�letému�chlapci,�který�nadýchal�přes�dvě�
promile.� V� tomto� případě� se� jednalo� o� trestný� čin�
podání� alkoholu� dítěti,� ostatní� případy� byly� kvali-
fikovány�jako�přestupky�na�úseku�ochrany�proti�al-
koholismu.���
Zejména�o�letních�prázdninách�se�množí�případy,�

kdy� osoby� mladší� 18� let� konzumují� alkoholické�
nápoje.�Využívají�k� tomu�různé�příležitosti,�ale�ne-
jsou� výjimkou� ani� případy,� kdy� požívání� alkoho-
lu� umožní� dětem� přímo� jejich� rodiče.� Je� důležité�
připomenout,�že�takové�jednání�je�nepřípustné.

Po hádce s přítelkyní 
usedl opilý za volant

BLANENSKO� -� Slovní� rozepře� pod� vlivem� al-
koholu,� která� se� rozpoutala� v� neděli� 29.� června� ve�
večerních�hodinách�mezi�ženou�a�mužem�z�Blanens-
ka,�kteří�tvoří�pár,�přerostla�v�napadení�ženy�mužem.�

Poté,�co�po�ní�hodil�talíře,�které�se�roztříštily�o�její�
hlavu,� se� žena� uzamknula� v� pokoji.� Sedmatřiceti-
letý� muž� následně� sám� zavolal� na� linku� 158,� a� to�
z�důvodu�obavy�o� její�zdraví.�Po�příjezdu�policistů�
oznamovatel�usednul�za�volant�a�odjel.�Hlídka,�která�
jej�po�chvíli�dostihla,�zjistila�provedenou�dechovou�
orientační� zkouškou,� že� řidiči� koluje� v� krvi,� téměř�
čtyři� promile� alkoholu.� Navíc� nepředložil� řidičský�
průkaz,� který�má� v� současné� době� blokovaný.� Pod�
vlivem� alkoholu� neřídil� poprvé.� Protože� vznikla�
důvodná�obava,�že�ve�svém�předchozím�agresivním�
jednání� bude� pokračovat,� byl� policejní� hlídkou� za-
držen�a�převezen�do�policejní�cely.�Napadená�žena�
se�obešla�bez�zranění.
Policisté� z� obvodního� oddělení� Blansko� zaháji-

li�úkony� trestního�řízení�pro�podezření�ze�spáchání�
přečinu� ohrožení� pod� vlivem� návykové� látky� a�
incident� zadokumentovali� jako� přestupek� proti�
občanskému� soužití,� za� který� se� bude� zodpovídat�
ve�správním�řízení,�kde�mu�za�jeho�jednání�hrozí�až�
několikatisícová�pokuta.
Bohužel,� ani� uplynulý� víkend� se� neobešel� bez�

dalších� řidičů,� kteří� za� volant� usedli� pod� vlivem�
alkoholu�nebo�drog.�Během�silničních�kontrol� pol-
icisté�šetřili�osm�nezodpovědných�řidičů,�u�více�než�
poloviny� zadrželi� řidičský� průkaz� a� všem� zakázali�
další�jízdu.

Policisté upozorňovali 
řidiče na rizika při 
dlouhých cestách

REGION� -�V� souvislosti� s� ukončením� školního�
roku�se�policisté�ve�zvýšené�míře�věnovali� silniční�
dopravě.�Cílem�dopravně�bezpečnostních�akcí,�které�
pokračovaly�o�o�následujícím�prodlouženém�víken-
du,�bylo�předcházet�nehodám.�
Policisté� se� zaměřovali� především� na� dopravní�

tepny�s�vyšším�dopravním�zatížením,�dálnice,�silnice�
první�třídy,�ale�i�turisticky�významné�oblasti.�
„Naším�cílem�je�plynulost�dopravy�v�uzavírkách.�

Řidiči�by�však�s�nimi�měli�v�časovém�plánu�počítat.�
Kontrolujeme� dodržování� dopravních� předpisů,�
zaměřujeme�se�na�způsob�jízdy,�držení�hovorového�
zařízení� za� jízdy,� dodržování� rychlosti� v� obcích� i�
mimo�obec.�Samozřejmostí�je�dechová�zkouška.�Al-
kohol�či�drogy�za�volant�rozhodně�nepatří!,“�upozor-
nili�policisté.
Řidiči� by� také� neměli� podceňovat� důležitost�

zádržných� systémů� jako� jsou� pásy� a� dětské� au-
tosedačky.�Právě�na�tuto�oblast�se�dnes�v�rámci�sil-
ničních�kontrol�dopravních�i�pořádkových�policistů�
zaměřili� policejní� preventisté� Krajského� ředitelství�
policie�Jihomoravského�kraje.�Pomocí�letáčků�jsme�
informovali� řidiče� o� tom,� jakou� zvolit� dětskou� au-
tosedačku.� Také� jsme� s� nimi� hovořili� o� důležitosti�
správného� nastavení� sedačky� řidiče� a� pásů� všech�
pasažérů.� Velmi� nebezpečná� situace� v� případě� ne-
hody�je,�když�si�spolujezdec�položí�nohy�na�palub-
ní�desku.�Také�volně�umístěné�předměty�ve�vozidle�
mohou�v�případě�nárazu�osádku�vážně�zranit� (pod-
robněji�k�radám�zde).�Pro�děti�jsme�měli�připravené�
drobné� dárky� v� podobě� omalovánek� nebo� pexe-
sa� s� dopravní� tématikou� a� pro� jejich� rodiče� sou-
bor� rad� při� odjezdech� na� dovolenou.�V� souvislosti�
s�tím�jsme�upozorňovali�řidiče�na�to,�že�je�třeba�být�
především� na� dlouhé� cesty� odpočatý,� mít� dostatek�
paliva,�dodržovat�pitný�režim,�stanovit�si�přestávky�
na�odpočinek�apod.�Od�věci� také�není�sledovat�do-
pravní�zpravodajství.�Spěch,�únava�a�nervozita�totiž�
stojí� především� o� prázdninách� za� valnou� většinou�
nehod.�� Zpracoval Radim Hruška

Boskovický plavec 
Tomáš Matuška na 
závodech v Brně dosáhl 
opět pěkného výsledku

BOSKOVICE, BRNO - 
�Boskovický� plavec� Tomáš� Matuška�
má� za� sebou� letošní� 46.� Garoma� +�
maraton�Brno.
Devětačtyřicetiletý� Matuška� na�

pětikilometrové�trati�skončil�s�časem�
1:40:01.5�mezi�muži�sedmatřicátý,�ve�
své�věkové�kategorii�(MD)�třetí.
„Plavalo�se�mi�celkem�dobře,�skoro�

celou� dobu� stále� mírně� do� plusu,� až�
v� třetím� okruhu� jsem� začal� dostávat�
křeče�do�nohou,�což�stejné�pak�v�cíli�
říkalo� dost� plavců.� Byla� totiž� dost�
studená� voda,� ale� jsem� moc� spoko-

jený,“�popsal�závod�tradiční�účastník�
Tomáš� Matuška,� který� hájil� barvy�
Plaveckého�klubu�Krokodýl�Brno.�
Statečně� si� v� závodě� počínal� i�

druhý� zástupce� z� okresu� mezi� muži�
Pavel�Mikulášek� (FiBr)� ze� Šošůvky,�
který� pětikilometrovou� trať� zdolal� v�
čase� 1.50.43,� je� to� ale� specialista� na�
zimní�plavání.
Pořadatelem� závodu� Českého�

poháru� v� dálkovém� plavání� na� br-
něnské� přehradě� byla� VSK� Univer-
zita�Brno.

 (zpr), foto archiv T. Matušky 

Boskovičtí se na Ceně města Blanska neztratili
BOSKOVICE� -� Starší� boskovičtí�

plavci� se� v� sobotu� hned� ráno� vydali�
vlakem� do� sousedního� Blanska� na�
každoroční�Cenu�města�Blanska.
Nejmladšími� plavci� byli� letos�

děti� ročníku� narození� 2006� a� po�
celé� dopoledne� bylo� k� vidění� nejen�
v� dětských� ale� také� dorosteneckých�
disciplínách�mnoho� velmi� kvalitních�
plaveckých�výkonů.
Na� stupně� vítězů� v� Blansku� vys-

toupali� v� prsařských� disciplínách�
Martin� Kopáček,� Emma� Ryšávková,�
Kuba�Beneš�a�Andrea�Husovská.
Třetí� příčku� v� kraulovém� sprin-

tu� si� vybojovali� Kuba� David,� An-
drea� Husovská� a� v� motýlkové�
stovce� Martin� Kopáček� získal�
bronz� a� Adriana� Horňová� osobním�
rekordem� obsadila� čtvrté� místo. 
Všem� našim� plavcům� blahopřejeme.�
 Jan Horák
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Obec Suchdol, včetně 
místních částí Jednov a La-
butice, se nachází asi 6 km 
jižně od města Konice. Žije 
zde celkem přibližně 600 
obyvatel. Nadmořská výš-
ka se pohybuje od 490 do 

550 m n.m. První písemná zmínka o existenci 
Suchdola pochází z r. 1379.

Obec používá obecní znak, který prezentuje sta-
rou suchdolskou obecní pečeť (mušle s osmihrotým 
křížem coby atribut patrona obce, sv. Jana Křtitele), 
připomínku Panny Marie Sedmibolestné, která se dle 
pověsti zjevila v místech později založeného Jednova 
(srdce probodené sedmi dýkami) a konečně mluvící 
znamení – labuť – zastupující Labutice. 

Velké množství poutníků i turistů navštěvuje pout-
ní kostel Navštívení Panny Marie v Suchdole – 
Jednově a vedle něj studánku zvanou Svatá voda. 
V roce 2005 byla nedaleko kostela vybudována Mari-
ánská zahrada se sochou Panny Marie a papeže sv. 
Jana Pavla II. 

Dalším turistickou zajímavostí v naší obci je větrný 
mlýn, který stojí na kraji obce Jednov, je však v soukro-
mém vlasnictví jako rekreační objekt.

V obci celkově funguje pošta, mateřská škola, ordi-
nace lékařky, farní úřad, dva obchody a hospoda. Mezi 
významné spolky pracující v akci patří Sbory dobro-
volných hasičů, které fungují v Suchdole, Jednově i v 
Labuticích. 

Mimo své základní poslání připravují zároveň různé 
kulturní a společenské akce pro občany, např. kácení 
máje, plesy, sportovní a dětské odpoledne apod. Dále 
v obci výborně funguje klub seniorů a organizace Orel 
Suchdol. Spolek Sarkander pro děti již mnoho let připra-
vuje letní dětské tábory i další akce.

Poutní kostel 
Navštívení Panny 
Marie v Suchdole 

– Jednově 
Historie a popis pout-

ního místa: barokní poutní 
kostel vděčí za svůj vznik stu-
dánce zvané Svatá voda, kde 
podle zbožné pověsti, docháze-
lo k zázračným uzdravením. Z 
vděčnosti za vyslyšené prosby 
byla na dubě v blízkosti stu-
dánky umístěna dřevěná socha 
Bolestné Panny Marie - Pieta -, 
ke které začali přicházet pout-
níci ze širokého okolí se svými 
prosbami.  Kostel je zasvěcen 
Navštívení Panny Marie.

Vzrůstající počet lidí byl dů-
vodem pro postavení kaple, což 
uskutečnil klášter sv. Kláry v 
Olomouci, který měl v blízkém Ptení velkostatek. V prvé 
etapě (r. 1766) byla nad studánkou postavena kaple, jako 
presbytář budoucího chrámu, do kterého byla Pieta, do-

časně umístěná ve farním kostele ve 
Ptení, přenesena. Za josefinských re-
forem byl olomoucký klášter klarisek 
zrušen (r. 1782) a dokončení druhé 
etapy výstavby kostela se uskutečnilo 
až v letech 1807-1810.

Do dnešní podoby byl kostel zkom-
pletován v letech 1905-1910, kdy byla 
přistavěna věž a průčelí chrámu se so-
chami sv. Františka z Asissi a sv. Bene-
dikta, spolupatrona Evropy. 

Studánka Svatá voda
Původní pramen vyvěrá pod hlav-

ním oltářem a je vyveden mimo 
kostel do vodní kaple s přístupem od 
silnice.

Mariánská zahrada
V roce 2005 byla nedaleko pout-

ního kostela vybudována Mariánská 
zahrada se sochou Panny Marie 
a papeže Jana Pavla II. V letním 
období se zde příležitostně konají 

bohoslužby, jinak místo slouží ke ztišení a odpočinku 
poutníků i turistů. Vstup volný. Mariánská zahrada je 
zbudovaná na farním pozemku mezi obchodem a fa-
rou. První práce začaly dne 18. 10. 2003. Autorem ná-
vrhu a zpracování je P. Jan Lisowski. Zahrada je darem 
poutníků a farníků Panně Marii. Ve spodní části zahra-
dy můžeme spatřit sochu Panny Marie a sochu sv. Jana 
Pavla II. v životní velikosti.

Duchovní správa: Římskokatolická farnost, Jed-
nov 16, 798 45 Suchdol u Prostějova,  tel.: 582 391 
455, fasuchdolupv@ado.cz, www.farnostsuchdol.eu.

Akce v obci Suchdol v období 
srpen, září 2020:

• 08.08.2020 - od 13 hodin - Suchdol – traktoriá-
da - pořádá SDH Suchdol 

• 22.08.2020 - od 21 hodin - Srpnová noc – ta-
neční zábava - pořádá A.L.IN production 

• 29.08.2020 - od 14 hodin - Suchdol – dětské 
odpoledne - pořádá SDH Suchdol 

• 05.09.2020 - od 14 hodin - Labutice – pivní 
slavnosti - pořádá SDH Labutice

• 12.09.2020 - od 14 hodin - Suchdol – Jednov – 
vítání školního roku - pořádá SDH Jednov

• 
Poutě v kostele Navštívení 

Panny Marie:
• 02.08.2020 - Pouť Porciunkule – bohoslužby 

v 8:30 a v 10:30
• 06.09.2020 - Pouť ke svátku Narození Panny 

Marie – bohoslužby v 8:30 a v 10:30
• 12.09.2020 - Pouť nemocných – bohoslužba 

v 10:30
• 17.10.2020 - Myslivecká pouť – bohoslužba 

v 18:00

NEVŠEDNÍ PŘÍRODA NA KONICKÉ VRCHOVINĚ
Obec Suchdol: Poutní místo

Další fotky z našich obcí

Nemocnice Boskovice s.r.o., Otakara Kubína 179, 680 01 Boskovice v souladu s vyhláškou 
č. 186/2009 Sb. o rezidenčních místech a dle Dotačního programu MZČR vyhlašuje 
  

VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ NA REZIDENČNÍ MÍSTO 2020   
V oboru specializačního vzdělávání lékařských pracovníků: 
o pediatrie (1 místo) 

Na rezidenční místo se mohou přihlásit absolventi-tky magisterského studia oboru Všeobecné 
lékařství. 
  
Kritéria pro hodnocení uchazečů: 
o odborná způsobilost 
o zařazení do oboru specializačního vzdělávání 
o zdravotní způsobilost 
o bezúhonnost 
o jazykové znalosti 
o znalost práce s počítačem 

  
Způsob hodnocení uchazečů: 
Uchazeč o místo rezidenta musí splňovat všechna uvedená kritéria. 
Je-li uchazečů o rezidenční místo více a dojde-li ke shodě v hodnocení, o přijetí rozhodne 
výběrová komise na základě pohovoru. 
  
Seznam povinných dokladů: 
o přihláška do výběrového řízení (vzor je součástí vyhlášení výběrového řízení) 
o osobní dotazník (vzor je součástí vyhlášení výběrového řízení- obě strany) 
o neověřená kopie dokladu potvrzující získání odborné způsobilosti 
o potvrzení o zařazení do příslušného oboru specializačního vzdělávání (uchazeč o 

rezidenční místo vypsané pro rok 2020 musí být zařazen do příslušného oboru po 1.7.2017) 
o přehled odborné praxe 
o lékařský posudek o zdravotní způsobilosti k výkonu povolání, ne starší 3 měsíců 

(nedokládají zaměstnanci Nemocnice Boskovice s.r.o.) 
o výpis z Rejstříku trestů, ne starší 3 měsíců 

           (nedokládají zaměstnanci Nemocnice Boskovice s.r.o.) 
Osobní údaje budou použity pouze pro účely daného výběrového řízení. 
  
Lhůta pro podání přihlášek do výběrového řízení: do 14. srpna 2020 včetně. 
  
Adresa pro podání přihlášek: 
Nemocnice Boskovice s.r.o., Ing. Jana Hauková, Vedoucí personálního a mzdového oddělení, 
Otakara Kubína 179, 680 01 Boskovice 
Na obálce musí být uvedeno: Výběrové řízení - rezidenční místo. 
  
Termíny výběrového řízení budou oznámeny v pozvánce, kterou obdrží každý uchazeč. 
  
Bližší informace podá: 
Ing. Jana Hauková, jana.haukova@nembce.cz, t.č. 516 491 121 
 

Miminka novorozeneckého oddělení boskovické nemocnice si budou nově hovět 
v krásných zavinovačkách a dekách, jež věnovala paní Zuzana Zítková z Ráječ-
ka, která se zabývá šitím vybavení a potřeb pro děti. Paní Zítková dar přivezla 
osobně a za nemocnici jej převzala staniční sestra oddělení paní Hana Dražilová. 
Zavinovačky a deky zpříjemní péči o novorozence maminkám i zdravotnickému 
personálu.

AUTODOPRAVA

TEL.: 602 264 110

PETR HENZL
DUKELSKÁ 14
BOSKOVICE

PŘEPRAVA 

ZBOŽÍ
VŠEHO DRUHU,

 STAVEBNÍHO

     MATERIÁLU, 

PÍSKU, DRTÍ...

Kontakt na 
inzerci:
telefon: 

774 408 399
e-mail: 

j.oldrich@
centrum.cz

zrcadlo.net
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Jaroslav Oldřich: Před dvaceti lety 
jsme objevili plastickou mapu Moravy

Ministr se seznámil s projektem 
komunitního centra

BOSKOVICE� -� Místostaros-
ta� Lukáš� Holík� přijal� ve� čtvrtek�
16.� července� na� městském� úřadě�
v� �Boskovicích� ministra� kultury�
Lubomíra�Zaorálka.�Hlavním�tématem�
byla� možnost� finanční� pomoci� při�
výstavbě�nového�komunitního�centra�s�
knihovnou�v�Boskovicích.�Předložený�
projekt� se� ministrovi� líbil� a� přislíbil�
podporu�a�pomoc,�po�vyřízení�staveb-
ního�povolení�na�danou�stavbu.
Lubomír� Zaorálek� se� také�

dotazoval�na�aktuální�situaci�po�nou-
zovém�stavu,�zda�se� již�do� �Boskovic�
vracejí� turisté,� jaké� jsou� pro� ně� v�
Boskovicích� připraveny� zajímavosti,�
jaké� další� investice� město� plánuje,�
proč�má�hřeben�ve�znaku�města�právě�
sedm�zubů,�apod.�Po�návštěvě�úřadu�
si�ministr�prohlédl�místo,�kde�by�mělo�
komunitní�centrum�stát�a�Lukáš�Holík�
ho� provedl� židovskou� čtvrtí� a� před-
stavil�mu�zrekonstruované� letní�kino�
těsně�před�dokončením.

 Text a foto Jaroslav Parma 

Úspěch boskovického 
týmu  před 
prázdninovou pauzou

BOSKOVICE� -� V� měsíci� červnu�
se� konala� dvě� kola� 2.� ligy� družstev�
šprtce.�
Nejprve� BHK� IQ� Boskovice� 14.�

června� vyrazil� do� Střelic,� kde� se�
hráči� utkali� se�Žďárem�nad�Sázavou�
dvakrát.� � V� prvním� zápase� porazili�
hráče� Žďáru� 6:2,� ve� druhém� rem-
izovali�3:3.�
Dne� 28.� června� jsme� jeli� do� Do-

bré� a� sehráli� celkem� pět� zápasů.��

Nad��Dobrou�jsme�zvítězili�5:2,�další�
zápas� prohráli� 4:0.� � Tým� Kadolec�
jsme�porazili� 6:1� a� v�druhém�zápase�
remizovali�3:3.��A�poslední�zápas�byl�
pro�nás� úspěšný,� neboť� jsme�vyhráli�
nad�Modřicemi�4:2.�
Díky� těmto� výsledkům,� si� do�

dalšího�kola�boskovický� tým�přinese�
cenných� 10� bodů.� Věřím,� že� v� září�
se�na�domácí�půdě�bude� týmu�dobře�
dařit.�� Jakub Ošlejšek

REGION� -� Blíží� se� termín�
28.� ročníku� Festivalu� Boskovice�
2020,� který� se� tentokrát� uskuteční�
v� netradičním� termínu� na� konci� srp-
na.� Každoročně� se� jej� účastní� tisíce�
návštěvníků,� kteří� mají� možnost�
se� seznámit� s� Boskovicemi,� jejich�
památkami� i� bohatou� historií.� Před�
dvaceti�lety�kdy�se�konal�osmý�ročník�
Festivalu,�který�se�zapsal�do�historie�
boskovického� regionu� a� spojil� něko-
lik�zajímavých�událostí�měst�Boskov-
ice,� Kunštát� a� Velké� Opatovice.� Ja-
roslava� Oldřicha� jsme� se� zeptali� na�
průběh�událostí.

Jak začal váš příběh s mapou?
V�rámci�festivalu�je�pořádána�řada�

doprovodných� akcí� a� jednou� z� nich�
byl� i� cyklovýlet� do� okolí� Boskovic.�
Hlavním� organizátorem� výletu� byl�
můj�kamarád�Přemysl�Reibl,�tehdejší�
ředitel�boskovického�muzea.�15.�čer-
vence�2000�nás�pět�cykloturistů�vyje-
lo�za�krásného�počasí�přes�Lysice�do�
Kunštátu,� kde� jsme� navštívili� místní�
zámek.��
Zde� sídlil� depozitář� Moravského�

zemského�archivu�a�mobilizační��sklad�
ministerstva�vnitra.�Přemek�měl�dom-
luven�s�kastelánem�vstup�do�objektu,�
který�ještě�nebyl�přístupný�veřejnosti.�
Dozvěděli� jsme� se� pár� informací�

o�historii�zámku� /hradu/,�která�podle�
nejnovějších� bádání� spadá� do� rané�
přemyslovské� doby� první� poloviny�
13.�století.�
Pak� nám� kastelán� ukázal� malou�

zaprášenou� místnost� jižního� kříd-
la� zámku,� kde� na� velkém� dubovém�
stole� bylo� umístěno� a� složeno� šest�
částí� plastické�mapy� okolí� Boskovic�
a�Kunštátu.
O�existenci�mapy�jsme�něco�slyše-

li�z�dřívějška,�ale�když�řekl�kastelán,�

že�na�půdě�má�celou�Moravu,�hned�
jsme� to� museli� vidět.� V� regálech�
nebo�opřené�o�stěny�byla�v�několika�
půdních�prostorách�umístěna�úžasná�
podívaná.�Moje�oko�vystudovaného�
geografa� nezůstalo� suché,� zejména�
pohled� na� hřebeny� hor� Jeseníků� a�
Beskyd�byl�úchvatný.

Co bylo dál, kdy jste mapu po-
prvé složili celou?
Já� i� Přemek� jsme�měli� každý� jiné�

civilní�povolání,�ale�téměř�každý�den�
jsme� se� sekávali� a� řešili,� co� by� se�
s� mapou� složenou� z� podkladů� saha-
jících�do�19�století�mohlo�dělat.�Shod-
li� jsme� se�na� tom,� že�někde�musíme�

mapu�celou�složit�a�ukázat�veřejno-
sti.� Začali� jsme� jednat� s� vedením�
archivu�a�hlavně�jsme�hledali�velký�
sál,�protože�rozměry�mapy�/cca�110�
m2,� měřítka� 1:25� tisícům/� jsou� im-
pozantní.� Nakonec� se� nám� to� po-
dařilo�v�září�roku�2001�v��boskovické�
sokolovně.� Vernisáže� výstavy� se�
zúčastnilo� několik� významných�
hostů,� zejména� nás� potěšila� účast�
tehdejších�ministrů�vnitra�a�financí.�
Výstava� měla� obrovský� úspěch,� za�
dva� týdny� výstavu� navštívilo� přes�
pět�tisíc�návštěvníků.

Výstava skončila, mapa se vrátila 
zpět na kunštátský zámek a příběh 
mohl skončit...
Jenže� neskončil.� Naše� diskuze�

s� Přemkem� se� posunula� na� řešení�
dalšího�kroku.
Začali� jsme� pro� mapu� hledat� tr-

valé� umístění.� Padaly� různé� návrhy�
–�tělocvičny,�sály,�opuštěné�průmys-
lové� objekty� apod.� Např.� proběhlo�
několik� jednání� na� úrovni� zástupců�
různých� měst,� poslanců,� úředníků�
a� výsledek� žádný� –� mapa� je� příliš�
velká,� nemáme� vhodné� prostory.�
S� takovým� výsledkem� jsme� proži-
li� následující� dva� roky.� Mezitím�
se� Přemek� Reibl� stal� generálním�
ředitelem� Národního� zemědělského�
muzea�a�mapa�byla�podruhé�složena�
a�vystavena�v�jeho�muzeu�v�Praze.
Bohužel,� ani� zde� nebyl� k� dispozi-

ci� vhodný� sál� a� mapa� musela� být�
rozdělena�do�dvou�útvarů�rozdělených�

pilířem�muzea.� Po� skončení� výstavy�
opět� následoval� přesun� na� půdu�
kunštátského�zámku.

A jak to dopadlo?
Jednoho� květnového� dne� roku�

2003� opět� sedíme� a� meditujeme� co�
dál,�zda�se�pohneme�z�mrtvého�bodu.�
Už� nevím� koho� to� napadlo,� ale� na-
jednou� se� příběhy� mapy� a� zámku�
Velké�Opatovice�setkaly.�Znali� jsme�
dispozici� vyhořelého� zámeckého�
křídla,� kde� stálo� již� téměř� 15� let�
torzo� původně� víceúčelového� ob-
jektu.� Vnitřní� prostory� stavby� jsme�
oba� znali� a� nastal� další� zlom.� Naš-
li� jsme� ideální� objekt� nejen� pro�
umístění�mapy,�ale�obrovské�prosto-
ry�v�ochozech�nabádaly�k�vytvoření�
komplexní�expozice,�kde�naše�mapa�
bude�sice�ústřední,�ale�jeden�z�mno-
ho�umístěných�exponátů.�
Ten� samý� den� padlo� rozhodnutí� i�

o� názvu.� Nechtěli� jsme,� aby� to� bylo�
muzeum�/chtěli�jsme�více��interaktivitu�
–� proto� centrum/,� Morava� je� jasná� a�
kartografie� v� názvu� také� musí� být.� S�
návrhem� koncepce� Moravského� kar-
tografického� centra� v� zámku� jsme�
29.� května� 2003� seznámili� starostu�
Velkých� Opatovic.� Trvalo� sice� ještě�
dalších�více�než� tři� a�půl� roku�než�se�
expozice� otevřela,� ale� to� je� zase� na�
další� povídání� a� to� vám� řeknu� něk-
dy� příště.� Ještě� vám� sdělím� novinku.�
Mapa� je� v� současnosti� odborně�
vyčištěna,� běžte� se� do� Velkých� Opa-
tovic�podívat.�� Radim Hruška

Vstupné do 
aquaparku už 
lze zaplatit také 
kartou

BLANSKO - Návštěvníci� blan-
enského� aquaparku� mohou� nově�
zaplatit� vstupné� také� kartou.� Pro�
bezhotovostní� platby� totiž� městská�
společnost� Služby� Blansko� pořídila�
platební�terminál.
Platební� terminál� společnost� Služ-

by� Blansko� návštěvníkům� nabídla�
hned� z� několika� důvodů.� Bezhoto-
vostní� platby� jsou� běžným� standar-
dem� a� lidé� je� využívají� stále� častěji.�
Během� koronavirové� krize� to� navíc�
byl� jeden� z� nejvíce� doporučovaných�
způsobů,� jak�mají� lidé�platit.�Novin-
ka� může� také� pomoci� urychlit� od-
bavování�návštěvníků�u�vstupu,�když�
se�nárazově�vytvoří�fronta.
„Terminál� plánujeme� přednostně�

využívat�pro�aquapark.�Až�skončí�sezó-
na,� přesuneme� ho� do� krytých� lázní.�
Pokud�se�terminál�osvědčí�a�návštěvní-
ci� budou� bezhotovostní� platby� využí-
vat,� pořídili� bychom� další� terminály,“�
uvedl�jednatel�Služeb�Blansko�Zdeněk�
Grünwald.��� Zdroj www.blansko.cz

Vzdělávání a péče o děti v předškolním věku
REGION� -� „Předškolní�

vzdělávání� má� velký� význam� pro�
celkový� rozvoj� dítěte.�V� tomto� ob-
dobí� se� dítě� vyvíjí� a� nejrychleji�
učí.� Je� proto� velmi� důležité� zkval-
itňovat� podmínky� nejen� pro� děti,�
ale� také� pro� učitele.� Pedagogická�
komora� iniciovala� otevřené� �dopisy,�
ve� kterých� jsou� shrnuty� zásadní�
problémy� předškolního� vzdělávání.�
Proto�jsem�společně�s�Výborem�pro�
vzdělávání� iniciovala� organizaci�
kulatého� stolu� v� Senátu,“� sdělila�
senátorka�Jaromíra�Vítková.
Výbor�pro�vzdělávání,�vědu,�kul-

turu,� lidská�práva�a�petice�v�Senátu�
uspořádal�kulatý�stůl�k�„Otevřenému�
dopisu�pedagogů�mateřských�škol�k�
situaci�v�předškolním�vzdělávání“.�
Kulatý� stůl� zahájil� předseda�

výboru� Jiří� Drahoš� a� celou� diskuzi�
moderovala� senátorka� Jaromíra�
Vítková.� Důležitost� tohoto� tématu�
dokazuje�i�účast�prvního�místopřed-
sedy�Senátu�Jiřího�Růžičky.�
Na� kulatý� stůl� byli� přizváni�

odborníci� z� příslušných� minis-
terstev,� institucí� a� také� zástupci�
mateřských�škol�a�zřizovatelů.
„Na� začátku� prezentovaly�

ředitelky�mateřských�škol�a�zároveň�
iniciátorky� dopisů� největší� úskalí�
předškolního� vzdělávání,� která�
uvádějí� v� otevřených� dopisech.�
Velkým� problémem� je� podfinan-
cování� předškolního� vzdělávání.�
Dále� iniciátorky� dopisů� poukázaly�
na� velké� počty� dětí� ve� třídách� na�
jednu�učitelku,�kdy�v�mateřské�škole�
může� být� až� osmadvacet� dětí� (na�
výjimku)� na� učitelku.� Iniciátorky�
dopisů� usilují� o� posílení� pracovní�
síly� pro� třídu� během� dne,“� sdělila�
senátorka.
Učitelky� v� mateřských� školách�

jsou� přetěžovány� a� velké� procento�
je� ohroženo� syndromem� vyhoření.�
Jako� velký� problém� cítí� ředitelky�
v� tom,� že� při� snížení� počtu� dětí�
ve� třídě� musí� snížit� také� další�
�nepedagogické� pracovníky,� což� je�
komplikované�například�v�jídelně.�
V� neposlední� řadě� je� problémem�

nadměrná� administrativa,� která�
ředitelky�zahlcuje.�
Na� kulatém� stole� zazněla� také�

problematika�dětských� skupin�nebo�
srovnání� legislativy� mateřských�
škol�se�slovenskou�legislativou.�

 Barbora Palánová
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Dohnálek: Do pěti let by mohla 
v Boskovicích stát nová sportovní hala

BOSKOVICE�-�Boskovičtí�zastu-
pitelé�se�na�svém�posledním�zasedá-
ní�shodli�na�umístění�nové�sportovní�
haly�v�areálu�Červené�zahrady.�Podle�
starosty� města� Jaroslava� Dohnálka,�
by� hala� měla� stát� do� pěti� let.� Pře-
stavba� celého� sportovního� areálu�
včetně� nového� zázemí� pro� atletiku�
bude� podle� něj� ale� během� na� velmi�
dlouhou�trať.

Jste spokojený s tím, že se nako-
nec podařilo dohodnout na vhod-
ném umístění sportovní haly v Bo-
skovicích?
Z�mé�strany�je�tam�jistá�rozpolce-

nost,� že� hala� tady� už� dávno� mohla�
být�a�mohlo�se�v�ní�sportovat.�Ale�to�
je�minulost�a�nemá�cenu�se�k�ní�vra-
cet.�Na�druhou� stranu� si�myslím,� že�
koncept,�který�byl�přijat�má�hlavu�a�
patu.�Někdy�jsem�tázán,�proč�jsme�to�
takhle�neudělali�už�dávno.�Ale�neby-
lo� jasné,� jak�do�prostoru�umístit� jak�
halu,� tak� atletický� ovál.� Pokud� má�
být�Červená�zahrada�plnohodnotným�
sportovním� areálem,� tak�musí� obsa-
hovat� také� zázemí� pro� atletiku.� To�
by� v� případě� umístění� haly� na� mís-
to�Dvořáčkova�mlýna�nebylo�reálné.�
Dnes�už�to�možné�je,�ale�bylo�nutné�
získat�pozemky�od�pana�doktora�Pa-
roulka.� Vyjednávání� nebylo� jedno-
duché,� na� druhou� stranu� jsme� došli�
k� nějakému� kompromisu.� V� tuto�
chvíli� cítím� uspokojení� z� toho,� že�
zastupitelé� naprosto� jednoznačnou�
převahou� záměr� posvětili.� Pozemky�
jsme�koupili,�ale�abychom�udrželi�fi-
nanční�pozici�rozpočtu,�tak�zase�jiné�
prodáváme�a� tím�získáváme� finance�
na�Červenou�zahradu.
Těší� mě� na� tom� i� fakt,� že� areál�

může� nadále� fungovat,� může� nedo-
tčením�stávajících�sportovišť�posky-
tovat�své�služby...�Jakmile�se�postaví�
hala,�tak�pak�se�bude�muset�přistou-
pit�k�další�etapě,�kterou�bude�předě-
lání�tenisových�kurtů,�a�zase�to�může�
nějaký� čas� počkat� na� tu� největší�
úpravu,�kterou�bude�posunutí� fotba-
lového�hřiště�a�vytvoření�atletického�
oválu.�Všechno�zvládnout�naráz�není�
reálné,�je�to�běh�na�desetiletí,�ale�dá�
se� to� postupně� nějakým� způsobem�
připravovat,� posouvat,� a� jednou� by�
to�mohl�být�pěkný�sportovní�areál.

Takže jako první přijde na řadu 
stavba nové sportovní haly?
Prvně�hala,�poté�se�budeme�posou-

vat� směrem� ke� kopci,� na� kterém� je�
boskovický� hrad.�Vycházíme� ze� stu-
die�architekta�prof.�Fránka.�Budoucí�
podobu�haly�i�sportovního�areálu�ale�
určí�až�vítěz�architektonické�soutěže.�

Kolik bude stát?
Těžko� odhadovat� -� podle� mě� se�

bude� jednat� o� částku� pohybující� se�
kolem�sto�až�sto�deseti�milionů�korun.

Máte už konkrétní představu o 
podobě nové sportovní haly?
Podobu� haly� už� máme.� Základ� je�

prostor� pro� všechny� halové� sporty,�
potom� by� k� tomu� byla� modulově�
přidána� horolezecká� stěna� a� chtěli�
bychom�tam�postavit�zázemí�pro�ku-
želkáře�-�kuželna.
Tyto�tipy�hal�stojí�v�řadě�měst,�ne-

chceme�úplně�okopírovat�něco,�co�už�
někde� stojí,� ale� inspirace� tady� jsou.�
Teď�je�na�architektech,�aby�vytvořili�
něco�zajímavého,�je�představa�o�tom,�
že�by�to�mělo�být�nějakým�způsobem�
architektonicky�působivé,�aby�to�za-
padlo� do� areálu� Červené� zahrady� a�
byla�to�i�určitým�způsobem�svébytná�
stavby.� Je� tam�počítáno� i� s�poměrně�
značným� prostorem� pro� diváky,� pro�
asi�osm�set�diváků.

Kdy by měla začít samotná stav-
ba?
Nejpozději�na�začátku�příštího�roku�

chceme�postupně�představovat�veřej-
nosti� to,� co� bylo� vybráno,� jak� by� to�
mohlo� vypadat.� Kdy� začne� samotná�
stavba,�to�mohu�jen�těžko�odhadovat.�
Když� půjde� všechno� bez� problémů,�
tak�si�myslím,�že�do� tří� let� je�možné�
to�zahájit.�Samotná�stavba�by�si�vyžá-
dala�kolem�roku�a�půl.�Teoreticky�do�
pěti�let�by�tedy�měla�být�hala�hotová.�
Po� dlouhých� letech� došlo� ke� shodě�
průřezem� politického� spektra� a� byla�

shoda� jak� v� odkupu� pozemků,� tak�
v�umístění�haly.�Teď�se�bude�diskuto-
vat�nad�její�budoucí�podobou.

Dalším velkým tématem dnešních 
dní jsou finance, lépe řečeno sníže-
ní příjmů rozpočtu zaviněné sníže-
ním rozpočtového určení daní...
V� této� oblasti� nemám� v� současné�

době� příliš� dobré� zprávy.� Příjem� z�
rozpočtového�určení�daní�je�výrazně�
nižší,�uvidíme,�jaké�to�bude�mít�tren-
dy.�Kdyby�to�tímto�trendem�postupo-
valo�až�do�konce�roku,�tak�nám�nepo-
může� ani� odsouhlasení� kompenzace�
dvanáct� set� korun� na� obyvatele.� To�
je�spíš�pofoukáním�na�bolístku...�Na�
podzim� určitě� budeme� muset� řešit,�
jestli�nám�stačí�provedené�rozpočto-
vé� škrty�nebo�budeme�muset�přistu-
povat�k�něčemu�dalšímu.�Neumím�to�
v�tuto�chvíli�předvídat,�ale�přál�bych�
si,�aby�už�nemuselo�dojít�k�žádnému�
dalšímu�omezování.

S tím souvisí i očekávaná druhá 
vlna pandemie...
Pokud�přijde�nějaká�další�vlna,�tak�

připravujeme�naše�příspěvkové�orga-
nizace,�hlavně�městskou�správu�soci-
álních�služeb�a�případně�i�nemocnici�
na� to,� že� musejí� jistou� část� financí�
vyčlenit� na� zásobení� se� ochrannými�
prostředky.� Možná� budeme� muset�
rozpočet� nějakým� způsobem� kori-
govat,� protože� je� potřeba� se� těmito�
věcmi� zásobit.� Stát� a� kraj� totiž� jed-
noznačně� avizuje,� že� už� nebude� ta-
kový� příliv� pomoci� jako� tomu� bylo�
v�první�vlně.�

V souvislosti s boskovickou ne-
mocnicí se také začíná mluvit o její 
budoucnosti a případnému vzniku 
většího okresního zařízení, které 
by jak blanenskou, tak boskovic-
kou nemocnici zastřešilo. Jak vy-
padá situaci v této oblasti?
Pro� nás� je� to� velká� neznámá.� Je�

to� věcí� kraje,� a� ten� zatím� nezměnil�
svoje� oficiální� stanovisko� ohledně�
nemocnice.� Vím,� že� jsou� na� kraji�
zadány�nějaké�studie�proveditelnosti�
ohledně�vzniku�nějaké�jednotné�kraj-
ské� organizace� pro� nemocnice.� Pak�
je�otázka,�kdy�a�za�jakých�podmínek�
bude� možnost� se� o� nějaké� včlenění�
ucházet.�
Ale�to�všechno�uvidíme�až�po�kraj-

ských�volbách,�jaká�vznikne�krajská�
reprezentace,�a�jestli�se�bude�v�tomto�
trendu�pokračovat.�My�vždy�budeme�
nemocnici� podporovat.� Je� ale� otáz-
kou,�jak�dlouho�je�ještě�městský�roz-
počet� schopen� vstřebat� záležitosti,�
které� jsou� nezbytné,� aby� nemocnice�
řádně� fungovala.� My� si� pravděpo-
dobně�na�podzim�také�uděláme�audit�
těchto�možností�a�procesů�v�nemoc-
nici,� abychom�zastupitelům�a� veřej-
nosti�mohli�přednést�konkrétní�fakta�
a� měli� nějaký� obrázek,� co� všechno�
se�dá�očekávat�a�podle�toho�budeme�
směrovat� další� kroky.� Ale� všech-
ny� kroky� budou� podmíněny� tím,� že�
nechceme� a� neuděláme� žádný� krok,�
který�by�vědomě�a�cíleně�omezil�po-
skytování�péče�a�omezoval�poskyto-
vané� služby.�To�nesmí�být� a�nebude�
na�programu�jakéhokoliv�jednání.

Pandemie ovlivnila také kultur-
ní dění v tuzemsku, potažmo v Bo-
skovicích. Jak to vypadá s tradič-
ními akcemi, které se v Boskovi-
cích pravidelně odehrávají?
Na� poslední� radě� města� jsme� si-

tuaci� diskutovali.� Tradiční� Husí�
slavnosti� by� se� měly� konat,� i� když�
v�omezené�podobě.�V�menším�měřít-
ku� bude� pořádán� také� festival� Bos-
kovice�2020�ke�konci�prázdnin.�Před�
nedávnem� proběhl� v� letním� kině�
koncert� kapely� Chinaski,� sezóna� se�
začíná�rozbíhat.�
Další� fáze� rekonstrukce� letního�

kina� je� těsně� před� dokončením� už�
zbývá� jen� „dokrášlení“.� Chceme� ho�
slavnostně� otevřít� na� přelomu� čer-
vence�a�srpna.�
Dá� se� ale� říci,� že�kulturní�dění� se�

opět� začíná� rozjíždět.�Věřím,� že�ne-
budou� následovat� nějaké� další� vlny�
nákazy,�ale�budou�jen�lokální�ložiska�
a�že�náš�život�se�vrátí�do�běžných�ko-
lejí,�včetně�toho�kulturního.

  Radim Hruška
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Vinnetou porazil déšť, představení 
připomíná i literární výročí

BOSKOVICE� -�Téměř�do�posled-
ního�místa�se�v�sobotu�naplnilo�i�přes�
deštivé� počasí� hlediště� přírodního�
amfiteátru� Westernového� městečka�
v�Boskovicích� na�Blanensku,� kde� se�
konala�premiéra�divadelního�předsta-
vení�Vinnetou�I.�Jde�o�známý�filmový�
příběh�o�apačském�náčelníkovi�z�roku�
1963� s�Pierrem�Bricem� (Vinnetou)� a�
Lexem� Barkerem� (Old� Shatterhand)�
v� hlavních� rolích,� který� byl� přepra-
cován� do� formy� divadelního� před-
stavení.� I� když� se� drží� dějově� filmu,�
s�ohledem�na�děti�je�přátelštější.�Kon-
čí�známou�scénou,�kdy�se�Vinnetou�a�
Old� Shatterhand� stávají� pokrevními�
bratry.� Na� smrt� náčelníkovy� sestry�
Nšo-či�a�otce�Inču-čuny�se�nedostane.��
Městečko� začalo� vznikat� v� býva-

lém� pískovcovém� lomu� za� Bosko-
vicemi� před� 27� lety.� Už� tehdy� bylo�
snem� jeho� tvůrců� vytvořit� amfiteátr�
pro� uvedení� příběhů� o� Vinnetuovi.�
„Dočkali� jsme�se�až�nyní.�V�nadsáz-
ce�řečeno,� jsme�to�nechtěli�uspěchat.�
Dali� jsme�si�záležet,�a�myslím,�že�se�
podařilo� vytvořit� nejen� jedinečnou�
scénu,� ale� i� příběh� doplnit� o� akční� a�
kaskadérské� scény.�Hlavní� role� jsme�
svěřili�hercům.�Příznivé�reakce�divá-
ků�nás�moc�potěšily,“�řekl�producent�

představení� a� šerif� městečka� Luboš�
Jerry�Procházka.�Netají�se�tím,�že�po-
kud� bude� mít� veřejnost� o�Vinnetoua�
zájem,�připraví�městečko�pro�diváky�
i�další�jeho�příběhy.
Současné� představení� je� poctou�

jeho� tvůrcům,� jak� těm� filmovým� -�
hercům� Briceovi� a� Barkerovi,� tak� i�
německému� spisovatel� Karlu� Mayo-
vi.�Navíc�představení�připomíná� jed-
no�významné�letošní�výročí.�Je�tomu�
130� let,� co� začaly� vycházet� knižně�
příběhy�o�Vinnetouovi�v�českém�jazy-
ce.�Ujal�se�jich�tehdy�nejvýznamnější�
český� nakladatel� Josef� R.� Vilímek.�
První�knihou�o�apačském�náčelníkovi�
v�češtině�nebyl�známý�příběh�Vinne-
tou� -� I.� část,� ale�Syn� lovce�medvědů�
a�Duch�prérie.�Knihy�vyšly�v�tzv.�Vi-
límkově� knihovně� mládeže� dospíva-
jící,� níž� chtěl� nejmladším� čtenářům�
v�Čechách�a�na�Moravě�to�nejlepší�ze�
světové�literatury.
V� novém� představení� kooperují�

pod� vedením� režiséra� Igora� Krištofa�
herci�a�zkušení�jezdci�na�koních�-�cvi-
čitelé�a�kaskadéři.�Vinnetouova�hraje�
kaskadér� na� koních� Michal� Bednář,�
který� v� roce� 2018� získal� v� Moskvě�
šesté�místo�v�Mistrovství�světa�v�tri-
kovém�ježdění.�V�roli�Old�Shatterhan-

da�se�střídají�Martin�Veselý�z�Národ-
ního�divadlo�v�Brně�a�Daniel�Pivoda�
Ondráček,� který� působí� v� pražských�
divadlech.� Zatímco� Bednář� se� bez�
váhání� vrhá� z� cválajícího� koně� na�
protivníky,�předvádí� jezdeckou�show�
a� piluje� svůj� herecký� projev,� Veselý�
a� Pivoda�Ondráček� zase� zdokonalují�
své� jezdecké�umění� a�musí� zvládat� i�
poměrně�náročné�akční�scény.

„Snažíme� se� předat� divákovi� silný�
romantický� příběh� a� ukázat� mu,� že�
principy,� na� nichž� dřívější� generace�
vyrostly,�tedy�principy�jako�čestnost,�
důstojnost�a�přátelství,�reprezentova-
né�Vinnetouem�a�Old�Shatterhandem,�
jsou� stále� aktuální,� tedy� stále� naší�
součástí,“�dodal�Procházka.

Radim Hruška, foto Westernové 
městečko Boskovice

Festival pro židovskou čtvrť proběhne v srpnu 
v komornějším duchu

Dokončení ze str. 1

Divadelní� spolek� Jedl� uvede� před-
stavení� Karola� Wojtyły� Miláček/
Píseň� písní,� divadlo� Kolonie� před-
stavení� pro� děti� Bacha� na� Bacha,�
Masobeton� site� specific� představení,�
číst�budou�Martin�Trdla,�Jiří�Šimáček�
a� Magda� Kolářová,� přednášet� Petr�
Blažek,� vystavovat� fotograf� Jindřich�
Štreit,�slovenský�kolektiv�Hogwash�a�
fotografka�a�filmařka�Agnieszka�Tra-
czewska.�

Festival� pro� židovskou� čtvrť� Bo-
skovice,� který� pořádá� Unijazz� ve�
spolupráci� s� městem� Boskovice� a�
rodinou� Mensdorff-Pouilly,� slaví� le-
tos�osmadvacet�let�na�kulturní�scéně.�
Každý� rok� nabízí� návštěvníkům� hu-
dební� vystoupení,� filmové� projekce,�
výstavy,�čtení�i�rukodělné�a�pohybové�
dílny.
Plnohodnotný� ročník� festivalu�

proběhne� 8.� až� 11.� 7.� 2021,� již� za-
koupené�vstupenky�zůstávají�v�plat-
nosti�a�držitelé�je�budou�moci�využít�

na� letošní� alternativní� variantu� ve�
dnech� 28.� až� 30.� 8.,� nebo� ponechat�
na�rok�příští.
Festival� se� koná� za� finanční� pod-

pory� Ministerstva� kultury� ČR,� Měs-
ta� Boskovice,� Česko-polského� fóra�
MZV� ČR,� Jihomoravského� kraje,�
Česko-německého� fondu�budoucnos-
ti,�Státního�fondu�kultury�ČR,�Nadač-
ního� fondu� obětem� holocaustu,� Pol-
ského�Institutu�v�Praze,�Nadace�Život�
umělce,�MP�Holding� a� firmy� Lanik.�
 Radim Hruška

Opilý řidič havaroval a odjel domů
JEDOVNICE� -�Alkohol� za� volan-

tem�se�ve�čtvrtek�9.�července�ve�večer-
ních�hodinách�nevyplatil�devětatřiceti-
letému�řidiči�nákladního�vozidla�Ford�
Transit.� Tento� jel� z� obce� Jedovnice�
směrem� na� Křtiny,� kdy� při� průjezdu�
pravotočivé�zatáčky�nezvládnul�řízení.�
S�vozidlem�se�dostal�do� smyku�a�ná-
sledně� narazil� přední� částí� do� stromů�

a�drátěného�oplocení�s�betonovými�so-
chami� rybníku�„U�zabitých“.�Z�místa�
dopravní�nehody�poté�odjel�domů,�kde�
ho� o� necelé� dvě� hodiny� později� do-
hledala�policejní�hlídka.�V�dechu�měl�
jedno�promile.�Policistům�se�šofér�ke�
kolizi�a�k�požití�alkoholu�před� jízdou�
doznal.�Vzhledem�k�prodlevě�mezi�do-
bou� dopravní� nehody� a� orientačnímu�

vyšetření�na�alkohol,�byl�řidič�vyzván�
k� provedení� odběru� krve,� kterému� se�
podrobil.� � Ke� zranění� osob� nedošlo.�
Při� nehodě� vznikla� celková� škoda� na�
vozidle� a� na� oplocení� a� stromech� ve�
výši�110�tisíc�korun.�Dopravní�policis-
té� se� případem� a�mírou� ovlivnění� al-
koholu�v�době�dopravní�nehody�nadále�
zabývají.�� (hrr), foto Policie ČR



pro účastníky budou v cíli 
připraveny diplomy a malé dárky 

s logem pochodu

KUŘIM

SVĚTLÁ

VELKÉ OPATOVICE

MĚSTEČKO TRNÁVKA

ETAPA 
MORAVSKO
TŘEBOVSKÁ

s návštěvou 
MUZEA SILNIC 

Vikýřovice 
u Šumperka

ETAPA 
POD HUŠÁKEM

trasa 
Městečko Trnávka 

– Jevíčko

ETAPA 
Z BRNA KE KUŘIMI

silniční stavby 
u Ostopovic, Veselky, 

Bystrce, Kuřimi aj.

ETAPA
ČERNOHORSKÁ 

přes Žernovnickou 
hrásť kolem Chlumů 

BOSKOVICE

MORAVSKÁ TŘEBOVÁ

JEVÍČKO

1. ETAPA 
MALOHANÁCKÁ

12. 9. 2020
z Boskovic a Světlé

do Velkých Opatovic

LAŽANY 

BRNO

Klub českých turistů Boskovice 
ve spolupráci s dalšími partnery 
pořádá v sobotu

       12. září 2020

KUŘIM

ETAPA 
Z BRNA KE KUŘIMI

silniční stavby 
u Ostopovic, Veselky, 

Bystrce, Kuřimi aj.

LAŽANY 

BRNO

společné vycházky
S ODBORNÝM VÝKLADEM
KČT Boskovice v rámci dalšího ročníku Pochodu po R43 bude 
realizovat v prostoru dálnice několik etap. Účastníci postupně 
navštíví nejdůležitější místa současné (nedostavěné) R43 i budoucí 
místa nové D43. Všechny etapy zajišťujeme s odborným výkladem 
historiků, přírodovědců, regionálních odborníků a partnerů
z místních samospráv.

1. ETAPA „MALOHANÁCKÁ“
START Boskovice /sokolovna/8.00/20 km
odborný výklad: RNDr. Hynek Skořepa

START Světlá /výletiště/10.30/10 km
(Odjezd autobusu v 10.00 z parkoviště u Zlaté růže, Boskovice.)
odborný výklad: RNDr. Jaroslav Oldřich

CÍL: MORAVSKÉ KARTOGRAFICKÉ 
CENTRUM VELKÉ OPATOVICE
odborný výklad nad velkou mapou Moravy,
kvíz o ceny ze znalostí Moravy
(Autobus do Boskovic bude přistaven.)

Startovné: 50 Kč 

NUTNÁ REGISTRACE do úterý 8. září 2020
na  j.oldrich@centrum.cz

Termíny dalších etap budou postupně zveřejňovány.
Informace: RNDr. Jaroslav Oldřich 

     tel. 774 408 399, j.oldrich@centrum.cz 

Sledujte novinky na www.kctboskovice.cz
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Výstava od 12. 5. 2020 opět otevřena
výstava prodloužena do 23. 8. 2020 / Hradní 1, Boskovice

Muzeum regionu Boskovicka



pro účastníky budou v cíli 
připraveny diplomy a malé dárky 

s logem pochodu

KUŘIM

SVĚTLÁ

VELKÉ OPATOVICE

MĚSTEČKO TRNÁVKA

ETAPA 
MORAVSKO
TŘEBOVSKÁ

s návštěvou 
MUZEA SILNIC 

Vikýřovice 
u Šumperka

ETAPA 
POD HUŠÁKEM

trasa 
Městečko Trnávka 

– Jevíčko

ETAPA 
Z BRNA KE KUŘIMI

silniční stavby 
u Ostopovic, Veselky, 

Bystrce, Kuřimi aj.

ETAPA
ČERNOHORSKÁ 

přes Žernovnickou 
hrásť kolem Chlumů 

BOSKOVICE

MORAVSKÁ TŘEBOVÁ

JEVÍČKO

1. ETAPA 
MALOHANÁCKÁ

12. 9. 2020
z Boskovic a Světlé

do Velkých Opatovic

LAŽANY 

BRNO

Klub českých turistů Boskovice 
ve spolupráci s dalšími partnery 
pořádá v sobotu

       12. září 2020

KUŘIM

ETAPA 
Z BRNA KE KUŘIMI

silniční stavby 
u Ostopovic, Veselky, 

Bystrce, Kuřimi aj.

LAŽANY 

BRNO

společné vycházky
S ODBORNÝM VÝKLADEM
KČT Boskovice v rámci dalšího ročníku Pochodu po R43 bude 
realizovat v prostoru dálnice několik etap. Účastníci postupně 
navštíví nejdůležitější místa současné (nedostavěné) R43 i budoucí 
místa nové D43. Všechny etapy zajišťujeme s odborným výkladem 
historiků, přírodovědců, regionálních odborníků a partnerů
z místních samospráv.

1. ETAPA „MALOHANÁCKÁ“
START Boskovice /sokolovna/8.00/20 km
odborný výklad: RNDr. Hynek Skořepa

START Světlá /výletiště/10.30/10 km
(Odjezd autobusu v 10.00 z parkoviště u Zlaté růže, Boskovice.)
odborný výklad: RNDr. Jaroslav Oldřich

CÍL: MORAVSKÉ KARTOGRAFICKÉ 
CENTRUM VELKÉ OPATOVICE
odborný výklad nad velkou mapou Moravy,
kvíz o ceny ze znalostí Moravy
(Autobus do Boskovic bude přistaven.)

Startovné: 50 Kč 

NUTNÁ REGISTRACE do úterý 8. září 2020
na  j.oldrich@centrum.cz

Termíny dalších etap budou postupně zveřejňovány.
Informace: RNDr. Jaroslav Oldřich 

     tel. 774 408 399, j.oldrich@centrum.cz 

Sledujte novinky na www.kctboskovice.cz

BOSKOVICE

Accord

1. ETAPU 11. ročníku

MUCHA
Rana tvorba 1881–1895

MUCHA
ALFONS

Výstava od 12. 5. 2020 opět otevřena
výstava prodloužena do 23. 8. 2020 / Hradní 1, Boskovice

Muzeum regionu Boskovicka
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Dohnálek: Do pěti let by mohla 
v Boskovicích stát nová sportovní hala

BOSKOVICE�-�Boskovičtí�zastu-
pitelé�se�na�svém�posledním�zasedá-
ní�shodli�na�umístění�nové�sportovní�
haly�v�areálu�Červené�zahrady.�Podle�
starosty� města� Jaroslava� Dohnálka,�
by� hala� měla� stát� do� pěti� let.� Pře-
stavba� celého� sportovního� areálu�
včetně� nového� zázemí� pro� atletiku�
bude� podle� něj� ale� během� na� velmi�
dlouhou�trať.

Jste spokojený s tím, že se nako-
nec podařilo dohodnout na vhod-
ném umístění sportovní haly v Bo-
skovicích?
Z�mé�strany�je�tam�jistá�rozpolce-

nost,� že� hala� tady� už� dávno� mohla�
být�a�mohlo�se�v�ní�sportovat.�Ale�to�
je�minulost�a�nemá�cenu�se�k�ní�vra-
cet.�Na�druhou� stranu� si�myslím,� že�
koncept,�který�byl�přijat�má�hlavu�a�
patu.�Někdy�jsem�tázán,�proč�jsme�to�
takhle�neudělali�už�dávno.�Ale�neby-
lo� jasné,� jak�do�prostoru�umístit� jak�
halu,� tak� atletický� ovál.� Pokud� má�
být�Červená�zahrada�plnohodnotným�
sportovním� areálem,� tak�musí� obsa-
hovat� také� zázemí� pro� atletiku.� To�
by� v� případě� umístění� haly� na� mís-
to�Dvořáčkova�mlýna�nebylo�reálné.�
Dnes�už�to�možné�je,�ale�bylo�nutné�
získat�pozemky�od�pana�doktora�Pa-
roulka.� Vyjednávání� nebylo� jedno-
duché,� na� druhou� stranu� jsme� došli�
k� nějakému� kompromisu.� V� tuto�
chvíli� cítím� uspokojení� z� toho,� že�
zastupitelé� naprosto� jednoznačnou�
převahou� záměr� posvětili.� Pozemky�
jsme�koupili,�ale�abychom�udrželi�fi-
nanční�pozici�rozpočtu,�tak�zase�jiné�
prodáváme�a� tím�získáváme� finance�
na�Červenou�zahradu.
Těší� mě� na� tom� i� fakt,� že� areál�

může� nadále� fungovat,� může� nedo-
tčením�stávajících�sportovišť�posky-
tovat�své�služby...�Jakmile�se�postaví�
hala,�tak�pak�se�bude�muset�přistou-
pit�k�další�etapě,�kterou�bude�předě-
lání�tenisových�kurtů,�a�zase�to�může�
nějaký� čas� počkat� na� tu� největší�
úpravu,�kterou�bude�posunutí� fotba-
lového�hřiště�a�vytvoření�atletického�
oválu.�Všechno�zvládnout�naráz�není�
reálné,�je�to�běh�na�desetiletí,�ale�dá�
se� to� postupně� nějakým� způsobem�
připravovat,� posouvat,� a� jednou� by�
to�mohl�být�pěkný�sportovní�areál.

Takže jako první přijde na řadu 
stavba nové sportovní haly?
Prvně�hala,�poté�se�budeme�posou-

vat� směrem� ke� kopci,� na� kterém� je�
boskovický� hrad.�Vycházíme� ze� stu-
die�architekta�prof.�Fránka.�Budoucí�
podobu�haly�i�sportovního�areálu�ale�
určí�až�vítěz�architektonické�soutěže.�

Kolik bude stát?
Těžko� odhadovat� -� podle� mě� se�

bude� jednat� o� částku� pohybující� se�
kolem�sto�až�sto�deseti�milionů�korun.

Máte už konkrétní představu o 
podobě nové sportovní haly?
Podobu� haly� už� máme.� Základ� je�

prostor� pro� všechny� halové� sporty,�
potom� by� k� tomu� byla� modulově�
přidána� horolezecká� stěna� a� chtěli�
bychom�tam�postavit�zázemí�pro�ku-
želkáře�-�kuželna.
Tyto�tipy�hal�stojí�v�řadě�měst,�ne-

chceme�úplně�okopírovat�něco,�co�už�
někde� stojí,� ale� inspirace� tady� jsou.�
Teď�je�na�architektech,�aby�vytvořili�
něco�zajímavého,�je�představa�o�tom,�
že�by�to�mělo�být�nějakým�způsobem�
architektonicky�působivé,�aby�to�za-
padlo� do� areálu� Červené� zahrady� a�
byla�to�i�určitým�způsobem�svébytná�
stavby.� Je� tam�počítáno� i� s�poměrně�
značným� prostorem� pro� diváky,� pro�
asi�osm�set�diváků.

Kdy by měla začít samotná stav-
ba?
Nejpozději�na�začátku�příštího�roku�

chceme�postupně�představovat�veřej-
nosti� to,� co� bylo� vybráno,� jak� by� to�
mohlo� vypadat.� Kdy� začne� samotná�
stavba,�to�mohu�jen�těžko�odhadovat.�
Když� půjde� všechno� bez� problémů,�
tak�si�myslím,�že�do� tří� let� je�možné�
to�zahájit.�Samotná�stavba�by�si�vyžá-
dala�kolem�roku�a�půl.�Teoreticky�do�
pěti�let�by�tedy�měla�být�hala�hotová.�
Po� dlouhých� letech� došlo� ke� shodě�
průřezem� politického� spektra� a� byla�

shoda� jak� v� odkupu� pozemků,� tak�
v�umístění�haly.�Teď�se�bude�diskuto-
vat�nad�její�budoucí�podobou.

Dalším velkým tématem dnešních 
dní jsou finance, lépe řečeno sníže-
ní příjmů rozpočtu zaviněné sníže-
ním rozpočtového určení daní...
V� této� oblasti� nemám� v� současné�

době� příliš� dobré� zprávy.� Příjem� z�
rozpočtového�určení�daní�je�výrazně�
nižší,�uvidíme,�jaké�to�bude�mít�tren-
dy.�Kdyby�to�tímto�trendem�postupo-
valo�až�do�konce�roku,�tak�nám�nepo-
může� ani� odsouhlasení� kompenzace�
dvanáct� set� korun� na� obyvatele.� To�
je�spíš�pofoukáním�na�bolístku...�Na�
podzim� určitě� budeme� muset� řešit,�
jestli�nám�stačí�provedené�rozpočto-
vé� škrty�nebo�budeme�muset�přistu-
povat�k�něčemu�dalšímu.�Neumím�to�
v�tuto�chvíli�předvídat,�ale�přál�bych�
si,�aby�už�nemuselo�dojít�k�žádnému�
dalšímu�omezování.

S tím souvisí i očekávaná druhá 
vlna pandemie...
Pokud�přijde�nějaká�další�vlna,�tak�

připravujeme�naše�příspěvkové�orga-
nizace,�hlavně�městskou�správu�soci-
álních�služeb�a�případně�i�nemocnici�
na� to,� že� musejí� jistou� část� financí�
vyčlenit� na� zásobení� se� ochrannými�
prostředky.� Možná� budeme� muset�
rozpočet� nějakým� způsobem� kori-
govat,� protože� je� potřeba� se� těmito�
věcmi� zásobit.� Stát� a� kraj� totiž� jed-
noznačně� avizuje,� že� už� nebude� ta-
kový� příliv� pomoci� jako� tomu� bylo�
v�první�vlně.�

V souvislosti s boskovickou ne-
mocnicí se také začíná mluvit o její 
budoucnosti a případnému vzniku 
většího okresního zařízení, které 
by jak blanenskou, tak boskovic-
kou nemocnici zastřešilo. Jak vy-
padá situaci v této oblasti?
Pro� nás� je� to� velká� neznámá.� Je�

to� věcí� kraje,� a� ten� zatím� nezměnil�
svoje� oficiální� stanovisko� ohledně�
nemocnice.� Vím,� že� jsou� na� kraji�
zadány�nějaké�studie�proveditelnosti�
ohledně�vzniku�nějaké�jednotné�kraj-
ské� organizace� pro� nemocnice.� Pak�
je�otázka,�kdy�a�za�jakých�podmínek�
bude� možnost� se� o� nějaké� včlenění�
ucházet.�
Ale�to�všechno�uvidíme�až�po�kraj-

ských�volbách,�jaká�vznikne�krajská�
reprezentace,�a�jestli�se�bude�v�tomto�
trendu�pokračovat.�My�vždy�budeme�
nemocnici� podporovat.� Je� ale� otáz-
kou,�jak�dlouho�je�ještě�městský�roz-
počet� schopen� vstřebat� záležitosti,�
které� jsou� nezbytné,� aby� nemocnice�
řádně� fungovala.� My� si� pravděpo-
dobně�na�podzim�také�uděláme�audit�
těchto�možností�a�procesů�v�nemoc-
nici,� abychom�zastupitelům�a� veřej-
nosti�mohli�přednést�konkrétní�fakta�
a� měli� nějaký� obrázek,� co� všechno�
se�dá�očekávat�a�podle�toho�budeme�
směrovat� další� kroky.� Ale� všech-
ny� kroky� budou� podmíněny� tím,� že�
nechceme� a� neuděláme� žádný� krok,�
který�by�vědomě�a�cíleně�omezil�po-
skytování�péče�a�omezoval�poskyto-
vané� služby.�To�nesmí�být� a�nebude�
na�programu�jakéhokoliv�jednání.

Pandemie ovlivnila také kultur-
ní dění v tuzemsku, potažmo v Bo-
skovicích. Jak to vypadá s tradič-
ními akcemi, které se v Boskovi-
cích pravidelně odehrávají?
Na� poslední� radě� města� jsme� si-

tuaci� diskutovali.� Tradiční� Husí�
slavnosti� by� se� měly� konat,� i� když�
v�omezené�podobě.�V�menším�měřít-
ku� bude� pořádán� také� festival� Bos-
kovice�2020�ke�konci�prázdnin.�Před�
nedávnem� proběhl� v� letním� kině�
koncert� kapely� Chinaski,� sezóna� se�
začíná�rozbíhat.�
Další� fáze� rekonstrukce� letního�

kina� je� těsně� před� dokončením� už�
zbývá� jen� „dokrášlení“.� Chceme� ho�
slavnostně� otevřít� na� přelomu� čer-
vence�a�srpna.�
Dá� se� ale� říci,� že�kulturní�dění� se�

opět� začíná� rozjíždět.�Věřím,� že�ne-
budou� následovat� nějaké� další� vlny�
nákazy,�ale�budou�jen�lokální�ložiska�
a�že�náš�život�se�vrátí�do�běžných�ko-
lejí,�včetně�toho�kulturního.

  Radim Hruška
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Vinnetou porazil déšť, představení 
připomíná i literární výročí

BOSKOVICE� -�Téměř�do�posled-
ního�místa�se�v�sobotu�naplnilo�i�přes�
deštivé� počasí� hlediště� přírodního�
amfiteátru� Westernového� městečka�
v�Boskovicích� na�Blanensku,� kde� se�
konala�premiéra�divadelního�předsta-
vení�Vinnetou�I.�Jde�o�známý�filmový�
příběh�o�apačském�náčelníkovi�z�roku�
1963� s�Pierrem�Bricem� (Vinnetou)� a�
Lexem� Barkerem� (Old� Shatterhand)�
v� hlavních� rolích,� který� byl� přepra-
cován� do� formy� divadelního� před-
stavení.� I� když� se� drží� dějově� filmu,�
s�ohledem�na�děti�je�přátelštější.�Kon-
čí�známou�scénou,�kdy�se�Vinnetou�a�
Old� Shatterhand� stávají� pokrevními�
bratry.� Na� smrt� náčelníkovy� sestry�
Nšo-či�a�otce�Inču-čuny�se�nedostane.��
Městečko� začalo� vznikat� v� býva-

lém� pískovcovém� lomu� za� Bosko-
vicemi� před� 27� lety.� Už� tehdy� bylo�
snem� jeho� tvůrců� vytvořit� amfiteátr�
pro� uvedení� příběhů� o� Vinnetuovi.�
„Dočkali� jsme�se�až�nyní.�V�nadsáz-
ce�řečeno,� jsme�to�nechtěli�uspěchat.�
Dali� jsme�si�záležet,�a�myslím,�že�se�
podařilo� vytvořit� nejen� jedinečnou�
scénu,� ale� i� příběh� doplnit� o� akční� a�
kaskadérské� scény.�Hlavní� role� jsme�
svěřili�hercům.�Příznivé�reakce�divá-
ků�nás�moc�potěšily,“�řekl�producent�

představení� a� šerif� městečka� Luboš�
Jerry�Procházka.�Netají�se�tím,�že�po-
kud� bude� mít� veřejnost� o�Vinnetoua�
zájem,�připraví�městečko�pro�diváky�
i�další�jeho�příběhy.
Současné� představení� je� poctou�

jeho� tvůrcům,� jak� těm� filmovým� -�
hercům� Briceovi� a� Barkerovi,� tak� i�
německému� spisovatel� Karlu� Mayo-
vi.�Navíc�představení�připomíná� jed-
no�významné�letošní�výročí.�Je�tomu�
130� let,� co� začaly� vycházet� knižně�
příběhy�o�Vinnetouovi�v�českém�jazy-
ce.�Ujal�se�jich�tehdy�nejvýznamnější�
český� nakladatel� Josef� R.� Vilímek.�
První�knihou�o�apačském�náčelníkovi�
v�češtině�nebyl�známý�příběh�Vinne-
tou� -� I.� část,� ale�Syn� lovce�medvědů�
a�Duch�prérie.�Knihy�vyšly�v�tzv.�Vi-
límkově� knihovně� mládeže� dospíva-
jící,� níž� chtěl� nejmladším� čtenářům�
v�Čechách�a�na�Moravě�to�nejlepší�ze�
světové�literatury.
V� novém� představení� kooperují�

pod� vedením� režiséra� Igora� Krištofa�
herci�a�zkušení�jezdci�na�koních�-�cvi-
čitelé�a�kaskadéři.�Vinnetouova�hraje�
kaskadér� na� koních� Michal� Bednář,�
který� v� roce� 2018� získal� v� Moskvě�
šesté�místo�v�Mistrovství�světa�v�tri-
kovém�ježdění.�V�roli�Old�Shatterhan-

da�se�střídají�Martin�Veselý�z�Národ-
ního�divadlo�v�Brně�a�Daniel�Pivoda�
Ondráček,� který� působí� v� pražských�
divadlech.� Zatímco� Bednář� se� bez�
váhání� vrhá� z� cválajícího� koně� na�
protivníky,�předvádí� jezdeckou�show�
a� piluje� svůj� herecký� projev,� Veselý�
a� Pivoda�Ondráček� zase� zdokonalují�
své� jezdecké�umění� a�musí� zvládat� i�
poměrně�náročné�akční�scény.

„Snažíme� se� předat� divákovi� silný�
romantický� příběh� a� ukázat� mu,� že�
principy,� na� nichž� dřívější� generace�
vyrostly,�tedy�principy�jako�čestnost,�
důstojnost�a�přátelství,�reprezentova-
né�Vinnetouem�a�Old�Shatterhandem,�
jsou� stále� aktuální,� tedy� stále� naší�
součástí,“�dodal�Procházka.

Radim Hruška, foto Westernové 
městečko Boskovice

Festival pro židovskou čtvrť proběhne v srpnu 
v komornějším duchu

Dokončení ze str. 1

Divadelní� spolek� Jedl� uvede� před-
stavení� Karola� Wojtyły� Miláček/
Píseň� písní,� divadlo� Kolonie� před-
stavení� pro� děti� Bacha� na� Bacha,�
Masobeton� site� specific� představení,�
číst�budou�Martin�Trdla,�Jiří�Šimáček�
a� Magda� Kolářová,� přednášet� Petr�
Blažek,� vystavovat� fotograf� Jindřich�
Štreit,�slovenský�kolektiv�Hogwash�a�
fotografka�a�filmařka�Agnieszka�Tra-
czewska.�

Festival� pro� židovskou� čtvrť� Bo-
skovice,� který� pořádá� Unijazz� ve�
spolupráci� s� městem� Boskovice� a�
rodinou� Mensdorff-Pouilly,� slaví� le-
tos�osmadvacet�let�na�kulturní�scéně.�
Každý� rok� nabízí� návštěvníkům� hu-
dební� vystoupení,� filmové� projekce,�
výstavy,�čtení�i�rukodělné�a�pohybové�
dílny.
Plnohodnotný� ročník� festivalu�

proběhne� 8.� až� 11.� 7.� 2021,� již� za-
koupené�vstupenky�zůstávají�v�plat-
nosti�a�držitelé�je�budou�moci�využít�

na� letošní� alternativní� variantu� ve�
dnech� 28.� až� 30.� 8.,� nebo� ponechat�
na�rok�příští.
Festival� se� koná� za� finanční� pod-

pory� Ministerstva� kultury� ČR,� Měs-
ta� Boskovice,� Česko-polského� fóra�
MZV� ČR,� Jihomoravského� kraje,�
Česko-německého� fondu�budoucnos-
ti,�Státního�fondu�kultury�ČR,�Nadač-
ního� fondu� obětem� holocaustu,� Pol-
ského�Institutu�v�Praze,�Nadace�Život�
umělce,�MP�Holding� a� firmy� Lanik.�
 Radim Hruška

Opilý řidič havaroval a odjel domů
JEDOVNICE� -�Alkohol� za� volan-

tem�se�ve�čtvrtek�9.�července�ve�večer-
ních�hodinách�nevyplatil�devětatřiceti-
letému�řidiči�nákladního�vozidla�Ford�
Transit.� Tento� jel� z� obce� Jedovnice�
směrem� na� Křtiny,� kdy� při� průjezdu�
pravotočivé�zatáčky�nezvládnul�řízení.�
S�vozidlem�se�dostal�do� smyku�a�ná-
sledně� narazil� přední� částí� do� stromů�

a�drátěného�oplocení�s�betonovými�so-
chami� rybníku�„U�zabitých“.�Z�místa�
dopravní�nehody�poté�odjel�domů,�kde�
ho� o� necelé� dvě� hodiny� později� do-
hledala�policejní�hlídka.�V�dechu�měl�
jedno�promile.�Policistům�se�šofér�ke�
kolizi�a�k�požití�alkoholu�před� jízdou�
doznal.�Vzhledem�k�prodlevě�mezi�do-
bou� dopravní� nehody� a� orientačnímu�

vyšetření�na�alkohol,�byl�řidič�vyzván�
k� provedení� odběru� krve,� kterému� se�
podrobil.� � Ke� zranění� osob� nedošlo.�
Při� nehodě� vznikla� celková� škoda� na�
vozidle� a� na� oplocení� a� stromech� ve�
výši�110�tisíc�korun.�Dopravní�policis-
té� se� případem� a�mírou� ovlivnění� al-
koholu�v�době�dopravní�nehody�nadále�
zabývají.�� (hrr), foto Policie ČR
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Jaroslav Oldřich: Před dvaceti lety 
jsme objevili plastickou mapu Moravy

Ministr se seznámil s projektem 
komunitního centra

BOSKOVICE� -� Místostaros-
ta� Lukáš� Holík� přijal� ve� čtvrtek�
16.� července� na� městském� úřadě�
v� �Boskovicích� ministra� kultury�
Lubomíra�Zaorálka.�Hlavním�tématem�
byla� možnost� finanční� pomoci� při�
výstavbě�nového�komunitního�centra�s�
knihovnou�v�Boskovicích.�Předložený�
projekt� se� ministrovi� líbil� a� přislíbil�
podporu�a�pomoc,�po�vyřízení�staveb-
ního�povolení�na�danou�stavbu.
Lubomír� Zaorálek� se� také�

dotazoval�na�aktuální�situaci�po�nou-
zovém�stavu,�zda�se� již�do� �Boskovic�
vracejí� turisté,� jaké� jsou� pro� ně� v�
Boskovicích� připraveny� zajímavosti,�
jaké� další� investice� město� plánuje,�
proč�má�hřeben�ve�znaku�města�právě�
sedm�zubů,�apod.�Po�návštěvě�úřadu�
si�ministr�prohlédl�místo,�kde�by�mělo�
komunitní�centrum�stát�a�Lukáš�Holík�
ho� provedl� židovskou� čtvrtí� a� před-
stavil�mu�zrekonstruované� letní�kino�
těsně�před�dokončením.

 Text a foto Jaroslav Parma 

Úspěch boskovického 
týmu  před 
prázdninovou pauzou

BOSKOVICE� -� V� měsíci� červnu�
se� konala� dvě� kola� 2.� ligy� družstev�
šprtce.�
Nejprve� BHK� IQ� Boskovice� 14.�

června� vyrazil� do� Střelic,� kde� se�
hráči� utkali� se�Žďárem�nad�Sázavou�
dvakrát.� � V� prvním� zápase� porazili�
hráče� Žďáru� 6:2,� ve� druhém� rem-
izovali�3:3.�
Dne� 28.� června� jsme� jeli� do� Do-

bré� a� sehráli� celkem� pět� zápasů.��

Nad��Dobrou�jsme�zvítězili�5:2,�další�
zápas� prohráli� 4:0.� � Tým� Kadolec�
jsme�porazili� 6:1� a� v�druhém�zápase�
remizovali�3:3.��A�poslední�zápas�byl�
pro�nás� úspěšný,� neboť� jsme�vyhráli�
nad�Modřicemi�4:2.�
Díky� těmto� výsledkům,� si� do�

dalšího�kola�boskovický� tým�přinese�
cenných� 10� bodů.� Věřím,� že� v� září�
se�na�domácí�půdě�bude� týmu�dobře�
dařit.�� Jakub Ošlejšek

REGION� -� Blíží� se� termín�
28.� ročníku� Festivalu� Boskovice�
2020,� který� se� tentokrát� uskuteční�
v� netradičním� termínu� na� konci� srp-
na.� Každoročně� se� jej� účastní� tisíce�
návštěvníků,� kteří� mají� možnost�
se� seznámit� s� Boskovicemi,� jejich�
památkami� i� bohatou� historií.� Před�
dvaceti�lety�kdy�se�konal�osmý�ročník�
Festivalu,�který�se�zapsal�do�historie�
boskovického� regionu� a� spojil� něko-
lik�zajímavých�událostí�měst�Boskov-
ice,� Kunštát� a� Velké� Opatovice.� Ja-
roslava� Oldřicha� jsme� se� zeptali� na�
průběh�událostí.

Jak začal váš příběh s mapou?
V�rámci�festivalu�je�pořádána�řada�

doprovodných� akcí� a� jednou� z� nich�
byl� i� cyklovýlet� do� okolí� Boskovic.�
Hlavním� organizátorem� výletu� byl�
můj�kamarád�Přemysl�Reibl,�tehdejší�
ředitel�boskovického�muzea.�15.�čer-
vence�2000�nás�pět�cykloturistů�vyje-
lo�za�krásného�počasí�přes�Lysice�do�
Kunštátu,� kde� jsme� navštívili� místní�
zámek.��
Zde� sídlil� depozitář� Moravského�

zemského�archivu�a�mobilizační��sklad�
ministerstva�vnitra.�Přemek�měl�dom-
luven�s�kastelánem�vstup�do�objektu,�
který�ještě�nebyl�přístupný�veřejnosti.�
Dozvěděli� jsme� se� pár� informací�

o�historii�zámku� /hradu/,�která�podle�
nejnovějších� bádání� spadá� do� rané�
přemyslovské� doby� první� poloviny�
13.�století.�
Pak� nám� kastelán� ukázal� malou�

zaprášenou� místnost� jižního� kříd-
la� zámku,� kde� na� velkém� dubovém�
stole� bylo� umístěno� a� složeno� šest�
částí� plastické�mapy� okolí� Boskovic�
a�Kunštátu.
O�existenci�mapy�jsme�něco�slyše-

li�z�dřívějška,�ale�když�řekl�kastelán,�

že�na�půdě�má�celou�Moravu,�hned�
jsme� to� museli� vidět.� V� regálech�
nebo�opřené�o�stěny�byla�v�několika�
půdních�prostorách�umístěna�úžasná�
podívaná.�Moje�oko�vystudovaného�
geografa� nezůstalo� suché,� zejména�
pohled� na� hřebeny� hor� Jeseníků� a�
Beskyd�byl�úchvatný.

Co bylo dál, kdy jste mapu po-
prvé složili celou?
Já� i� Přemek� jsme�měli� každý� jiné�

civilní�povolání,�ale�téměř�každý�den�
jsme� se� sekávali� a� řešili,� co� by� se�
s� mapou� složenou� z� podkladů� saha-
jících�do�19�století�mohlo�dělat.�Shod-
li� jsme� se�na� tom,� že�někde�musíme�

mapu�celou�složit�a�ukázat�veřejno-
sti.� Začali� jsme� jednat� s� vedením�
archivu�a�hlavně�jsme�hledali�velký�
sál,�protože�rozměry�mapy�/cca�110�
m2,� měřítka� 1:25� tisícům/� jsou� im-
pozantní.� Nakonec� se� nám� to� po-
dařilo�v�září�roku�2001�v��boskovické�
sokolovně.� Vernisáže� výstavy� se�
zúčastnilo� několik� významných�
hostů,� zejména� nás� potěšila� účast�
tehdejších�ministrů�vnitra�a�financí.�
Výstava� měla� obrovský� úspěch,� za�
dva� týdny� výstavu� navštívilo� přes�
pět�tisíc�návštěvníků.

Výstava skončila, mapa se vrátila 
zpět na kunštátský zámek a příběh 
mohl skončit...
Jenže� neskončil.� Naše� diskuze�

s� Přemkem� se� posunula� na� řešení�
dalšího�kroku.
Začali� jsme� pro� mapu� hledat� tr-

valé� umístění.� Padaly� různé� návrhy�
–�tělocvičny,�sály,�opuštěné�průmys-
lové� objekty� apod.� Např.� proběhlo�
několik� jednání� na� úrovni� zástupců�
různých� měst,� poslanců,� úředníků�
a� výsledek� žádný� –� mapa� je� příliš�
velká,� nemáme� vhodné� prostory.�
S� takovým� výsledkem� jsme� proži-
li� následující� dva� roky.� Mezitím�
se� Přemek� Reibl� stal� generálním�
ředitelem� Národního� zemědělského�
muzea�a�mapa�byla�podruhé�složena�
a�vystavena�v�jeho�muzeu�v�Praze.
Bohužel,� ani� zde� nebyl� k� dispozi-

ci� vhodný� sál� a� mapa� musela� být�
rozdělena�do�dvou�útvarů�rozdělených�

pilířem�muzea.� Po� skončení� výstavy�
opět� následoval� přesun� na� půdu�
kunštátského�zámku.

A jak to dopadlo?
Jednoho� květnového� dne� roku�

2003� opět� sedíme� a� meditujeme� co�
dál,�zda�se�pohneme�z�mrtvého�bodu.�
Už� nevím� koho� to� napadlo,� ale� na-
jednou� se� příběhy� mapy� a� zámku�
Velké�Opatovice�setkaly.�Znali� jsme�
dispozici� vyhořelého� zámeckého�
křídla,� kde� stálo� již� téměř� 15� let�
torzo� původně� víceúčelového� ob-
jektu.� Vnitřní� prostory� stavby� jsme�
oba� znali� a� nastal� další� zlom.� Naš-
li� jsme� ideální� objekt� nejen� pro�
umístění�mapy,�ale�obrovské�prosto-
ry�v�ochozech�nabádaly�k�vytvoření�
komplexní�expozice,�kde�naše�mapa�
bude�sice�ústřední,�ale�jeden�z�mno-
ho�umístěných�exponátů.�
Ten� samý� den� padlo� rozhodnutí� i�

o� názvu.� Nechtěli� jsme,� aby� to� bylo�
muzeum�/chtěli�jsme�více��interaktivitu�
–� proto� centrum/,� Morava� je� jasná� a�
kartografie� v� názvu� také� musí� být.� S�
návrhem� koncepce� Moravského� kar-
tografického� centra� v� zámku� jsme�
29.� května� 2003� seznámili� starostu�
Velkých� Opatovic.� Trvalo� sice� ještě�
dalších�více�než� tři� a�půl� roku�než�se�
expozice� otevřela,� ale� to� je� zase� na�
další� povídání� a� to� vám� řeknu� něk-
dy� příště.� Ještě� vám� sdělím� novinku.�
Mapa� je� v� současnosti� odborně�
vyčištěna,� běžte� se� do� Velkých� Opa-
tovic�podívat.�� Radim Hruška

Vstupné do 
aquaparku už 
lze zaplatit také 
kartou

BLANSKO - Návštěvníci� blan-
enského� aquaparku� mohou� nově�
zaplatit� vstupné� také� kartou.� Pro�
bezhotovostní� platby� totiž� městská�
společnost� Služby� Blansko� pořídila�
platební�terminál.
Platební� terminál� společnost� Služ-

by� Blansko� návštěvníkům� nabídla�
hned� z� několika� důvodů.� Bezhoto-
vostní� platby� jsou� běžným� standar-
dem� a� lidé� je� využívají� stále� častěji.�
Během� koronavirové� krize� to� navíc�
byl� jeden� z� nejvíce� doporučovaných�
způsobů,� jak�mají� lidé�platit.�Novin-
ka� může� také� pomoci� urychlit� od-
bavování�návštěvníků�u�vstupu,�když�
se�nárazově�vytvoří�fronta.
„Terminál� plánujeme� přednostně�

využívat�pro�aquapark.�Až�skončí�sezó-
na,� přesuneme� ho� do� krytých� lázní.�
Pokud�se�terminál�osvědčí�a�návštěvní-
ci� budou� bezhotovostní� platby� využí-
vat,� pořídili� bychom� další� terminály,“�
uvedl�jednatel�Služeb�Blansko�Zdeněk�
Grünwald.��� Zdroj www.blansko.cz

Vzdělávání a péče o děti v předškolním věku
REGION� -� „Předškolní�

vzdělávání� má� velký� význam� pro�
celkový� rozvoj� dítěte.�V� tomto� ob-
dobí� se� dítě� vyvíjí� a� nejrychleji�
učí.� Je� proto� velmi� důležité� zkval-
itňovat� podmínky� nejen� pro� děti,�
ale� také� pro� učitele.� Pedagogická�
komora� iniciovala� otevřené� �dopisy,�
ve� kterých� jsou� shrnuty� zásadní�
problémy� předškolního� vzdělávání.�
Proto�jsem�společně�s�Výborem�pro�
vzdělávání� iniciovala� organizaci�
kulatého� stolu� v� Senátu,“� sdělila�
senátorka�Jaromíra�Vítková.
Výbor�pro�vzdělávání,�vědu,�kul-

turu,� lidská�práva�a�petice�v�Senátu�
uspořádal�kulatý�stůl�k�„Otevřenému�
dopisu�pedagogů�mateřských�škol�k�
situaci�v�předškolním�vzdělávání“.�
Kulatý� stůl� zahájil� předseda�

výboru� Jiří� Drahoš� a� celou� diskuzi�
moderovala� senátorka� Jaromíra�
Vítková.� Důležitost� tohoto� tématu�
dokazuje�i�účast�prvního�místopřed-
sedy�Senátu�Jiřího�Růžičky.�
Na� kulatý� stůl� byli� přizváni�

odborníci� z� příslušných� minis-
terstev,� institucí� a� také� zástupci�
mateřských�škol�a�zřizovatelů.
„Na� začátku� prezentovaly�

ředitelky�mateřských�škol�a�zároveň�
iniciátorky� dopisů� největší� úskalí�
předškolního� vzdělávání,� která�
uvádějí� v� otevřených� dopisech.�
Velkým� problémem� je� podfinan-
cování� předškolního� vzdělávání.�
Dále� iniciátorky� dopisů� poukázaly�
na� velké� počty� dětí� ve� třídách� na�
jednu�učitelku,�kdy�v�mateřské�škole�
může� být� až� osmadvacet� dětí� (na�
výjimku)� na� učitelku.� Iniciátorky�
dopisů� usilují� o� posílení� pracovní�
síly� pro� třídu� během� dne,“� sdělila�
senátorka.
Učitelky� v� mateřských� školách�

jsou� přetěžovány� a� velké� procento�
je� ohroženo� syndromem� vyhoření.�
Jako� velký� problém� cítí� ředitelky�
v� tom,� že� při� snížení� počtu� dětí�
ve� třídě� musí� snížit� také� další�
�nepedagogické� pracovníky,� což� je�
komplikované�například�v�jídelně.�
V� neposlední� řadě� je� problémem�

nadměrná� administrativa,� která�
ředitelky�zahlcuje.�
Na� kulatém� stole� zazněla� také�

problematika�dětských� skupin�nebo�
srovnání� legislativy� mateřských�
škol�se�slovenskou�legislativou.�

 Barbora Palánová
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Obec Suchdol, včetně 
místních částí Jednov a La-
butice, se nachází asi 6 km 
jižně od města Konice. Žije 
zde celkem přibližně 600 
obyvatel. Nadmořská výš-
ka se pohybuje od 490 do 

550 m n.m. První písemná zmínka o existenci 
Suchdola pochází z r. 1379.

Obec používá obecní znak, který prezentuje sta-
rou suchdolskou obecní pečeť (mušle s osmihrotým 
křížem coby atribut patrona obce, sv. Jana Křtitele), 
připomínku Panny Marie Sedmibolestné, která se dle 
pověsti zjevila v místech později založeného Jednova 
(srdce probodené sedmi dýkami) a konečně mluvící 
znamení – labuť – zastupující Labutice. 

Velké množství poutníků i turistů navštěvuje pout-
ní kostel Navštívení Panny Marie v Suchdole – 
Jednově a vedle něj studánku zvanou Svatá voda. 
V roce 2005 byla nedaleko kostela vybudována Mari-
ánská zahrada se sochou Panny Marie a papeže sv. 
Jana Pavla II. 

Dalším turistickou zajímavostí v naší obci je větrný 
mlýn, který stojí na kraji obce Jednov, je však v soukro-
mém vlasnictví jako rekreační objekt.

V obci celkově funguje pošta, mateřská škola, ordi-
nace lékařky, farní úřad, dva obchody a hospoda. Mezi 
významné spolky pracující v akci patří Sbory dobro-
volných hasičů, které fungují v Suchdole, Jednově i v 
Labuticích. 

Mimo své základní poslání připravují zároveň různé 
kulturní a společenské akce pro občany, např. kácení 
máje, plesy, sportovní a dětské odpoledne apod. Dále 
v obci výborně funguje klub seniorů a organizace Orel 
Suchdol. Spolek Sarkander pro děti již mnoho let připra-
vuje letní dětské tábory i další akce.

Poutní kostel 
Navštívení Panny 
Marie v Suchdole 

– Jednově 
Historie a popis pout-

ního místa: barokní poutní 
kostel vděčí za svůj vznik stu-
dánce zvané Svatá voda, kde 
podle zbožné pověsti, docháze-
lo k zázračným uzdravením. Z 
vděčnosti za vyslyšené prosby 
byla na dubě v blízkosti stu-
dánky umístěna dřevěná socha 
Bolestné Panny Marie - Pieta -, 
ke které začali přicházet pout-
níci ze širokého okolí se svými 
prosbami.  Kostel je zasvěcen 
Navštívení Panny Marie.

Vzrůstající počet lidí byl dů-
vodem pro postavení kaple, což 
uskutečnil klášter sv. Kláry v 
Olomouci, který měl v blízkém Ptení velkostatek. V prvé 
etapě (r. 1766) byla nad studánkou postavena kaple, jako 
presbytář budoucího chrámu, do kterého byla Pieta, do-

časně umístěná ve farním kostele ve 
Ptení, přenesena. Za josefinských re-
forem byl olomoucký klášter klarisek 
zrušen (r. 1782) a dokončení druhé 
etapy výstavby kostela se uskutečnilo 
až v letech 1807-1810.

Do dnešní podoby byl kostel zkom-
pletován v letech 1905-1910, kdy byla 
přistavěna věž a průčelí chrámu se so-
chami sv. Františka z Asissi a sv. Bene-
dikta, spolupatrona Evropy. 

Studánka Svatá voda
Původní pramen vyvěrá pod hlav-

ním oltářem a je vyveden mimo 
kostel do vodní kaple s přístupem od 
silnice.

Mariánská zahrada
V roce 2005 byla nedaleko pout-

ního kostela vybudována Mariánská 
zahrada se sochou Panny Marie 
a papeže Jana Pavla II. V letním 
období se zde příležitostně konají 

bohoslužby, jinak místo slouží ke ztišení a odpočinku 
poutníků i turistů. Vstup volný. Mariánská zahrada je 
zbudovaná na farním pozemku mezi obchodem a fa-
rou. První práce začaly dne 18. 10. 2003. Autorem ná-
vrhu a zpracování je P. Jan Lisowski. Zahrada je darem 
poutníků a farníků Panně Marii. Ve spodní části zahra-
dy můžeme spatřit sochu Panny Marie a sochu sv. Jana 
Pavla II. v životní velikosti.

Duchovní správa: Římskokatolická farnost, Jed-
nov 16, 798 45 Suchdol u Prostějova,  tel.: 582 391 
455, fasuchdolupv@ado.cz, www.farnostsuchdol.eu.

Akce v obci Suchdol v období 
srpen, září 2020:

• 08.08.2020 - od 13 hodin - Suchdol – traktoriá-
da - pořádá SDH Suchdol 

• 22.08.2020 - od 21 hodin - Srpnová noc – ta-
neční zábava - pořádá A.L.IN production 

• 29.08.2020 - od 14 hodin - Suchdol – dětské 
odpoledne - pořádá SDH Suchdol 

• 05.09.2020 - od 14 hodin - Labutice – pivní 
slavnosti - pořádá SDH Labutice

• 12.09.2020 - od 14 hodin - Suchdol – Jednov – 
vítání školního roku - pořádá SDH Jednov

• 
Poutě v kostele Navštívení 

Panny Marie:
• 02.08.2020 - Pouť Porciunkule – bohoslužby 

v 8:30 a v 10:30
• 06.09.2020 - Pouť ke svátku Narození Panny 

Marie – bohoslužby v 8:30 a v 10:30
• 12.09.2020 - Pouť nemocných – bohoslužba 

v 10:30
• 17.10.2020 - Myslivecká pouť – bohoslužba 

v 18:00

NEVŠEDNÍ PŘÍRODA NA KONICKÉ VRCHOVINĚ
Obec Suchdol: Poutní místo

Další fotky z našich obcí

Nemocnice Boskovice s.r.o., Otakara Kubína 179, 680 01 Boskovice v souladu s vyhláškou 
č. 186/2009 Sb. o rezidenčních místech a dle Dotačního programu MZČR vyhlašuje 
  

VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ NA REZIDENČNÍ MÍSTO 2020   
V oboru specializačního vzdělávání lékařských pracovníků: 
o pediatrie (1 místo) 

Na rezidenční místo se mohou přihlásit absolventi-tky magisterského studia oboru Všeobecné 
lékařství. 
  
Kritéria pro hodnocení uchazečů: 
o odborná způsobilost 
o zařazení do oboru specializačního vzdělávání 
o zdravotní způsobilost 
o bezúhonnost 
o jazykové znalosti 
o znalost práce s počítačem 

  
Způsob hodnocení uchazečů: 
Uchazeč o místo rezidenta musí splňovat všechna uvedená kritéria. 
Je-li uchazečů o rezidenční místo více a dojde-li ke shodě v hodnocení, o přijetí rozhodne 
výběrová komise na základě pohovoru. 
  
Seznam povinných dokladů: 
o přihláška do výběrového řízení (vzor je součástí vyhlášení výběrového řízení) 
o osobní dotazník (vzor je součástí vyhlášení výběrového řízení- obě strany) 
o neověřená kopie dokladu potvrzující získání odborné způsobilosti 
o potvrzení o zařazení do příslušného oboru specializačního vzdělávání (uchazeč o 

rezidenční místo vypsané pro rok 2020 musí být zařazen do příslušného oboru po 1.7.2017) 
o přehled odborné praxe 
o lékařský posudek o zdravotní způsobilosti k výkonu povolání, ne starší 3 měsíců 

(nedokládají zaměstnanci Nemocnice Boskovice s.r.o.) 
o výpis z Rejstříku trestů, ne starší 3 měsíců 

           (nedokládají zaměstnanci Nemocnice Boskovice s.r.o.) 
Osobní údaje budou použity pouze pro účely daného výběrového řízení. 
  
Lhůta pro podání přihlášek do výběrového řízení: do 14. srpna 2020 včetně. 
  
Adresa pro podání přihlášek: 
Nemocnice Boskovice s.r.o., Ing. Jana Hauková, Vedoucí personálního a mzdového oddělení, 
Otakara Kubína 179, 680 01 Boskovice 
Na obálce musí být uvedeno: Výběrové řízení - rezidenční místo. 
  
Termíny výběrového řízení budou oznámeny v pozvánce, kterou obdrží každý uchazeč. 
  
Bližší informace podá: 
Ing. Jana Hauková, jana.haukova@nembce.cz, t.č. 516 491 121 
 

Miminka novorozeneckého oddělení boskovické nemocnice si budou nově hovět 
v krásných zavinovačkách a dekách, jež věnovala paní Zuzana Zítková z Ráječ-
ka, která se zabývá šitím vybavení a potřeb pro děti. Paní Zítková dar přivezla 
osobně a za nemocnici jej převzala staniční sestra oddělení paní Hana Dražilová. 
Zavinovačky a deky zpříjemní péči o novorozence maminkám i zdravotnickému 
personálu.

AUTODOPRAVA

TEL.: 602 264 110

PETR HENZL
DUKELSKÁ 14
BOSKOVICE

PŘEPRAVA 

ZBOŽÍ
VŠEHO DRUHU,

 STAVEBNÍHO

     MATERIÁLU, 

PÍSKU, DRTÍ...

Kontakt na 
inzerci:
telefon: 

774 408 399
e-mail: 

j.oldrich@
centrum.cz

zrcadlo.net
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Atletický konec června v podání 
mladých sportovců ASK Blansko

BLANSKO� -� Vše� začalo� ve�
�čtvrtek�25.6.�druhým�kolem�družstev�
přípravek�v�Boskovicích,�kam�družst-
vo� odjelo� obhajovat� první� místo� z�
Kuřimi.�Zde�se�malí�atleti�ASK�Blans-
ko�rvali�až�do�poslední�disciplíny,�po�
které� se� rozhodlo,� že� jsme� o� pouhé�
tři� body� skončili� na� druhém� místě.�
V� konečném� pořadí� soutěže� patří�

družstvu� dělené� první� místo� právě�
za� Boskovicemi.� Tímto� historickým�
výsledkem�si�nejmenší�atleti�a�atletky�
zajistili�postup�do�finále,�které�se�us-
kuteční�v�září�ve�Slavkově.�
Víkend� patřil� žactvu,� které� se�

zúčastnilo� jak�mistrovství� Jihomora-
vského� kraje� jednotlivců� v� Břeclavi�
tak�mistrovství�Moravy�a�Slezska�ve�

vícebojích� v�Třinci.� Na� obou� akcích�
ukázala� atletika� ASK� Blansko,� že�
patří�ke�špičce� tohoto�sportu.�Z�Bře-
clavi� si� oddíl� odváží� celkem� devět�
cenných�kovů.�
Titulem� mistryně� kraje� se� může�

chlubit�Dominika�Bezdíčková� a� to� z�
překážek�na�100m�a�200m�a�Kateřina�
Konečná�s�disku.� I�ostatní�holky�po-

daly� vynikající� výkony,� když� patřily�
ve�svých�disciplínách�k�nejlepším.�Z�
Třince� si� odváží� oddíl� titul�mistryně�
Moravy�a�Slezska�a�to�díky�Veronice�
Jakusidisové,� která� žákovské� více-
boje� ovládla.� 4.7.� se� do� atletických�
soutěží�zapojí�naši�dospělí,�které�čeká�
první� kolo� družstev� druhé� ligy� ve�
Vyškově.�� Martin Bezdíček

Opilý řidič chtěl ujet 
od nehody

BLANSKO�-�Blanenští�policisté�v�úterý�v�nočních�
hodinách� vykonávali� hlídkovou� činnost� v� ulicích�
města� Blanska.� Po� jednadvacáté� hodině� policisté�
zaslechli� zvuk� rychle� jedoucího� auta,� následně�
kvílení� pneumatik� a� velkou� ránu.� Neprodleně� se�
rozjeli� k� místu� události� a� už� jen� viděli� odjíždět�
�osobní�vozidlo.�Vyrazili�tedy�za�ním�a�za�malou�ch-
víli� jej� dostihli� a� zastavili.�Za�volantem�VW�Golf�
seděl�šestadvacetiletý�řidič,�který�jevil�známky�opi-
losti.�Policisté�jej�podrobili�dechové�zkoušce,�která�
vykázala� hodnotu� dvě� promile� alkoholu.� Dalším�
šetřením� předchozí� události� policisté� zjistili,� že�
tento� řidič� při� průjezdu� zatáčky�v� ulici� Seifertova�
uvedl� vozidlo� do� smyku,� přejel� k� pravému� okraji�
komunikace�a�narazil�do�zaparkované�Škody�Fabie.�
Z�místa�nehody�pak�bez�rozmyšlení�ujel.�Policisté�
ve�věci�zahájili�úkony�trestního�řízení�a�za�jízdu�a�
nehodu�v�opilosti�mladému�řidiči�hrozí�až�tři�roky�
odnětí�svobody.

Prodloužený víkend byl 
ve znamení alkoholu 
a drog za volantem

REGION�-�Uplynulý�prodloužený�víkend�se�nesl�
ve�znamení�alkoholu�či�drog.�Od�pátečního�rána�až�
do� pondělí� policisté� zadokumentovali� sedm� řidičů�
pod� vlivem� alkoholu,� dva� řidiče� pod� vlivem� drog,�
kdy� jeden� z� nich� navíc� řídil� v� době,� kdy� to� měl�
zakázáno.� Alkohol� za� volantem� hrál� v� hlavní� roli�
také�při�dvou�dopravních�nehodách.
V� prvním� případě� se� jednalo� o� sedmačtyřiceti-

letého�řidiče,�který�byl�přistižen�krátce�před�poled-
nem�v�obci�Knínice.�Policisté�mu�naměřili�dechovou�
orientační�zkouškou�přes�jedno�promile.
Další�hříšník�za�volantem,�který�měl�také�přes�jed-

no�promile�alkoholu�v�dechu,�byl�zastaven�téhož�dne�
v�nočních�hodinách�v�obci�Boskovice.
V�sobotu�ve�večerních�hodinách�došlo�k�dopravní�

nehodě�v�obci�Vysočany.�Zde�usednul�pod�vlivem�al-
koholu�za�volant�osmnáctiletý�šofér,�který�následně�
naboural�do�dopravní�značky.�Poté�odstavil�vozidlo�
u� domu,� kde� jej� policisté� zastihli� a� provedli� s� ním�
dechovou� zkoušku,� s� výsledkem� přes� dvě� promile�
alkoholu.� Navíc� zjistili,� že� vozidlo� nemá� sjednané�
povinné�ručení.
V�neděli�v�brzkých�ranních�hodinách�došlo�k�druhé�

dopravní�nehodě,�tentokrát�s�chodcem.�Pětadvaceti-
letá�žena�po�taneční�zábavě�usedla�za�volant�i�přesto,�
že�požila�alkohol.�Během�jízdy�z�Obůrky�na�Blans-
ko� zachytila� pravým�zpětným�zrcátkem�od� vozidla�
chodkyni,� která� se� tou� dobou� pohybovala� na� silni-
ci.� Po� střetu� řidička� nezastavila� a� pokračovala� dál.�
Ulomené� zrcátko,� které� zůstalo� ležet� na� silnici,� si�
ihned� převzali� policisté� a� po� vozidle� začali� pátrat.�
Poškozené� vozidlo� nalezli� o� pár� hodin� později�
zaparkované�před�domem�v�Blansku.�V� tu�dobu�se�
u�něj�nacházela� také�mladá�žena,�která�se�následně�
k� řízení� vozidla� a� výše� uvedené� nehodě� doznala.�
V�dechu�jí�policisté�naměřili�přes�jedno�promile�al-
koholu.�Čtyřiatřicetiletá�chodkyně�skončila�se�svým�
zraněním�v�nemocnici,� k�dalšímu�zranění�osob�ne-
došlo.�
Pátou�šoférkou,�která� řídila�pod�vlivem�alkoholu�

osobní�vozidlo,�byla�třiapadesátiletá�žena.�Policisté,�
kteří� jí� zastavili� a� zkontrolovali� v� obci� Šebrov,� jí�
naměřili�dechovou�zkouškou�přes�půl�promile�alko-
holu.���

Dalším� řidičem� pod� vlivem� alkoholu� a� drog� byl�
pro� policisty� známý� sedmadvacetiletý� recidivista.�
Ten� v� neděli� v� odpoledních� hodinách� usedl� i� přes�
udělený� zákaz� řízení� za� volant� vozidla� VW� Golf.�
Poté,� co� spatřil� přijíždějící� hlídku� v� obci� Skrchov,�
zareagoval�tak,�že�před�nimi�začal�vysokou�rychlostí�
ujíždět.� Po� celou� dobu� jízdy� nereagoval� na� výz-
vu�k� zastavení,� až�v�obci�Študlov�vozidlo� zastavil,�
kde�se�dal�na�útěk.�Policisté�byli�však�pohotovější�a�
mladíka�chytili.�Následnou�kontrolou�bylo�zjištěno,�
že�řídí�opět�pod�vlivem�alkoholu�a�drog.�
V� pondělí� v� ranních� hodinách� v� Boskovicích�

zastavili�a�zkontrolovali�policisté�řidiče�pod�vlivem�
alkoholu,� který� měl� pozitivní� dechovou� zkoušku�
přes�dvě�promile.
Posledním�neukázněným�šoférem�za�volantem�pod�

vlivem� drog� byl� v� odpoledních� hodinách� přistižen�
devětatřicetiletý� muž� osobního� vozidla� VW� Golf.�
Poté,�co�nerespektoval�dopravní�značení�k�zastavení,�
se�za�ním�policisté�rozjeli.�Následnou�kontrolou�zjis-
tili� pozitivní� test� na�návykové� látky�na� amfetamin.�
Což�nedoznal,�proto�s�ním�bylo�provedeno�odborné�
lékařské�vyšetření� spojené� s�odběrem�biologického�
materiálu.� Dále� policisté� silniční� kontrolou� zjistili,�
že�přední�registrační�značka�je�nahrazena�papírovou�
podobou�a�zadní�značka�má�nalepený�neplatný�štítek�
o�provedení�technické�kontroly,�k�tomu�nepředložil�
doklad�o�sjednání�pojištění.
Téměř�ve�všech�případech�policisté�na�místě� za-

drželi� řidičský� průkaz� a� všem� uvedeným� zakázali�
další�jízdu.

Policisté kontrolovali 
podávání alkoholu 
dětem a mladistvým

LETOVICE� -� Policisté� z� obvodního� oddělení�
v�Letovicích�se�v�sobotu�27.�června�ve�večerních�a�
v� nočních� hodinách� zaměřili� na� místní� restaurace,�
hostince� a� bary.� Po� osmé� hodině� desítka� policistů�
vyrazila�za�doprovodu�pěti�strážníků�městské�policie�
na� kontrolu,� zda� hostinští� dodržují� zákaz� podávání�
alkoholických�nápojů�nezletilým�a�mladistvým.
Strážci� pořádku� prošli� téměř� všechna� vyhlášená�

i� méně� známá� pohostinská� zařízení� na� Letovicku,�
kdy�se�zajímali�především�o�mladě�vyhlížející�hosty.�
Po� předložení� občanského� průkazu� pak� ti� mladší�
osmnácti�let�museli�podstoupit�dechovou�zkoušku�na�
alkohol.� Policisté� zkontrolovali� celkem� pětadvacet�
teenagerů,�kdy�v�devíti�případech�zjistili�přítomnost�
alkoholu� v� dechu� u� osob�mladších� 18� let.� Nejvíce�
naměřili�16�letému�chlapci,�který�nadýchal�přes�dvě�
promile.� V� tomto� případě� se� jednalo� o� trestný� čin�
podání� alkoholu� dítěti,� ostatní� případy� byly� kvali-
fikovány�jako�přestupky�na�úseku�ochrany�proti�al-
koholismu.���
Zejména�o�letních�prázdninách�se�množí�případy,�

kdy� osoby� mladší� 18� let� konzumují� alkoholické�
nápoje.�Využívají�k� tomu�různé�příležitosti,�ale�ne-
jsou� výjimkou� ani� případy,� kdy� požívání� alkoho-
lu� umožní� dětem� přímo� jejich� rodiče.� Je� důležité�
připomenout,�že�takové�jednání�je�nepřípustné.

Po hádce s přítelkyní 
usedl opilý za volant

BLANENSKO� -� Slovní� rozepře� pod� vlivem� al-
koholu,� která� se� rozpoutala� v� neděli� 29.� června� ve�
večerních�hodinách�mezi�ženou�a�mužem�z�Blanens-
ka,�kteří�tvoří�pár,�přerostla�v�napadení�ženy�mužem.�

Poté,�co�po�ní�hodil�talíře,�které�se�roztříštily�o�její�
hlavu,� se� žena� uzamknula� v� pokoji.� Sedmatřiceti-
letý� muž� následně� sám� zavolal� na� linku� 158,� a� to�
z�důvodu�obavy�o� její�zdraví.�Po�příjezdu�policistů�
oznamovatel�usednul�za�volant�a�odjel.�Hlídka,�která�
jej�po�chvíli�dostihla,�zjistila�provedenou�dechovou�
orientační� zkouškou,� že� řidiči� koluje� v� krvi,� téměř�
čtyři� promile� alkoholu.� Navíc� nepředložil� řidičský�
průkaz,� který�má� v� současné� době� blokovaný.� Pod�
vlivem� alkoholu� neřídil� poprvé.� Protože� vznikla�
důvodná�obava,�že�ve�svém�předchozím�agresivním�
jednání� bude� pokračovat,� byl� policejní� hlídkou� za-
držen�a�převezen�do�policejní�cely.�Napadená�žena�
se�obešla�bez�zranění.
Policisté� z� obvodního� oddělení� Blansko� zaháji-

li�úkony� trestního�řízení�pro�podezření�ze�spáchání�
přečinu� ohrožení� pod� vlivem� návykové� látky� a�
incident� zadokumentovali� jako� přestupek� proti�
občanskému� soužití,� za� který� se� bude� zodpovídat�
ve�správním�řízení,�kde�mu�za�jeho�jednání�hrozí�až�
několikatisícová�pokuta.
Bohužel,� ani� uplynulý� víkend� se� neobešel� bez�

dalších� řidičů,� kteří� za� volant� usedli� pod� vlivem�
alkoholu�nebo�drog.�Během�silničních�kontrol� pol-
icisté�šetřili�osm�nezodpovědných�řidičů,�u�více�než�
poloviny� zadrželi� řidičský� průkaz� a� všem� zakázali�
další�jízdu.

Policisté upozorňovali 
řidiče na rizika při 
dlouhých cestách

REGION� -�V� souvislosti� s� ukončením� školního�
roku�se�policisté�ve�zvýšené�míře�věnovali� silniční�
dopravě.�Cílem�dopravně�bezpečnostních�akcí,�které�
pokračovaly�o�o�následujícím�prodlouženém�víken-
du,�bylo�předcházet�nehodám.�
Policisté� se� zaměřovali� především� na� dopravní�

tepny�s�vyšším�dopravním�zatížením,�dálnice,�silnice�
první�třídy,�ale�i�turisticky�významné�oblasti.�
„Naším�cílem�je�plynulost�dopravy�v�uzavírkách.�

Řidiči�by�však�s�nimi�měli�v�časovém�plánu�počítat.�
Kontrolujeme� dodržování� dopravních� předpisů,�
zaměřujeme�se�na�způsob�jízdy,�držení�hovorového�
zařízení� za� jízdy,� dodržování� rychlosti� v� obcích� i�
mimo�obec.�Samozřejmostí�je�dechová�zkouška.�Al-
kohol�či�drogy�za�volant�rozhodně�nepatří!,“�upozor-
nili�policisté.
Řidiči� by� také� neměli� podceňovat� důležitost�

zádržných� systémů� jako� jsou� pásy� a� dětské� au-
tosedačky.�Právě�na�tuto�oblast�se�dnes�v�rámci�sil-
ničních�kontrol�dopravních�i�pořádkových�policistů�
zaměřili� policejní� preventisté� Krajského� ředitelství�
policie�Jihomoravského�kraje.�Pomocí�letáčků�jsme�
informovali� řidiče� o� tom,� jakou� zvolit� dětskou� au-
tosedačku.� Také� jsme� s� nimi� hovořili� o� důležitosti�
správného� nastavení� sedačky� řidiče� a� pásů� všech�
pasažérů.� Velmi� nebezpečná� situace� v� případě� ne-
hody�je,�když�si�spolujezdec�položí�nohy�na�palub-
ní�desku.�Také�volně�umístěné�předměty�ve�vozidle�
mohou�v�případě�nárazu�osádku�vážně�zranit� (pod-
robněji�k�radám�zde).�Pro�děti�jsme�měli�připravené�
drobné� dárky� v� podobě� omalovánek� nebo� pexe-
sa� s� dopravní� tématikou� a� pro� jejich� rodiče� sou-
bor� rad� při� odjezdech� na� dovolenou.�V� souvislosti�
s�tím�jsme�upozorňovali�řidiče�na�to,�že�je�třeba�být�
především� na� dlouhé� cesty� odpočatý,� mít� dostatek�
paliva,�dodržovat�pitný�režim,�stanovit�si�přestávky�
na�odpočinek�apod.�Od�věci� také�není�sledovat�do-
pravní�zpravodajství.�Spěch,�únava�a�nervozita�totiž�
stojí� především� o� prázdninách� za� valnou� většinou�
nehod.�� Zpracoval Radim Hruška

Boskovický plavec 
Tomáš Matuška na 
závodech v Brně dosáhl 
opět pěkného výsledku

BOSKOVICE, BRNO - 
�Boskovický� plavec� Tomáš� Matuška�
má� za� sebou� letošní� 46.� Garoma� +�
maraton�Brno.
Devětačtyřicetiletý� Matuška� na�

pětikilometrové�trati�skončil�s�časem�
1:40:01.5�mezi�muži�sedmatřicátý,�ve�
své�věkové�kategorii�(MD)�třetí.
„Plavalo�se�mi�celkem�dobře,�skoro�

celou� dobu� stále� mírně� do� plusu,� až�
v� třetím� okruhu� jsem� začal� dostávat�
křeče�do�nohou,�což�stejné�pak�v�cíli�
říkalo� dost� plavců.� Byla� totiž� dost�
studená� voda,� ale� jsem� moc� spoko-

jený,“�popsal�závod�tradiční�účastník�
Tomáš� Matuška,� který� hájil� barvy�
Plaveckého�klubu�Krokodýl�Brno.�
Statečně� si� v� závodě� počínal� i�

druhý� zástupce� z� okresu� mezi� muži�
Pavel�Mikulášek� (FiBr)� ze� Šošůvky,�
který� pětikilometrovou� trať� zdolal� v�
čase� 1.50.43,� je� to� ale� specialista� na�
zimní�plavání.
Pořadatelem� závodu� Českého�

poháru� v� dálkovém� plavání� na� br-
něnské� přehradě� byla� VSK� Univer-
zita�Brno.

 (zpr), foto archiv T. Matušky 

Boskovičtí se na Ceně města Blanska neztratili
BOSKOVICE� -� Starší� boskovičtí�

plavci� se� v� sobotu� hned� ráno� vydali�
vlakem� do� sousedního� Blanska� na�
každoroční�Cenu�města�Blanska.
Nejmladšími� plavci� byli� letos�

děti� ročníku� narození� 2006� a� po�
celé� dopoledne� bylo� k� vidění� nejen�
v� dětských� ale� také� dorosteneckých�
disciplínách�mnoho� velmi� kvalitních�
plaveckých�výkonů.
Na� stupně� vítězů� v� Blansku� vys-

toupali� v� prsařských� disciplínách�
Martin� Kopáček,� Emma� Ryšávková,�
Kuba�Beneš�a�Andrea�Husovská.
Třetí� příčku� v� kraulovém� sprin-

tu� si� vybojovali� Kuba� David,� An-
drea� Husovská� a� v� motýlkové�
stovce� Martin� Kopáček� získal�
bronz� a� Adriana� Horňová� osobním�
rekordem� obsadila� čtvrté� místo. 
Všem� našim� plavcům� blahopřejeme.�
 Jan Horák
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Základních školy 
v Blansku čekají 
rekonstrukce

BLANSKO - Prázdninové měsíce 
využije Blansko k opravám v budo-
vách základních škol. Stavební práce 
přijdou dohromady na asi 3,3 milionu 
korun bez DPH a potrvají nejpozději do 
konce srpna.

V základní škole v Erbenově ulici 
stavební fi rma provádí v pořadí již pá-
tou etapu rekonstrukce elektroinstala-
ce. Tentokrát je na řadě druhé nadzem-
ní podlaží. Náklady činí 990 tisíc korun 
bez DPH.

Pracuje se také v budově základ-
ní a mateřské školy ve Dvorské ulici. 
V přístavbě se opravuje hygienické 
zázemí – toalety a místnost pro úklid. 
„Jedná se o kompletní opravu. To 
znamená osekání omítek a obkladů 
a odstranění původního vybavení. Po 
rekonstrukci budou nové veškeré roz-
vody i mobiliář. Práce přijdou na 1,240 
milionu korun bez DPH,“ upřesnila Le-
ona Mazourková z odboru investičního 
a územního rozvoje.

Záchody se opravují také ve škole 
v Salmově ulici. Kompletní rekon-
strukce se dočkají toalety nad jídelnou 
naproti učebně chemie. Náklady činí 
719 tisíc korun bez DPH.

V základní škole TGM v Rodkovské-
ho ulici se zase rekonstruuje učebna v pří-
zemí, která sloužila jako knihovna. Práce 
přijdou na asi 400 tisíc korun bez DPH.

„Stavební úpravy v základních ško-
lách se v prázdninových měsících ko-
nají každý rok. Požadavky na to, co je 
potřeba v budovách konkrétně udělat, 
vznášejí sami ředitelé škol. Hotovo 
má být nejpozději do konce srpna,“ 
podotkl starosta Jiří Crha.

 Zdroj www.blansko.cz

Festival pro židovskou 
čtvrť proběhne v srpnu 
v komornějším duchu

BOSKOVICE - Festival pro židovskou čtvrť Bosko-
vice letos proběhne v komornější variantě s omezenou 
návštěvnickou kapacitou. Organizátoři zvou na třídenní 
festival ve dnech 28. až 30. srpna, připravená je žánrově 
pestrá UNI scéna, česko-německá jazzová scéna, blues, 
divadla interiérová i v plenéru na boskovickém hradě, ve 
farské zahradě či site specific projekty, dále hudebně-di-
vadelní stan Potrvá, výstavy, čtení a přednášky. Nebude 
chybět kinematografie, a i když na scéně letního kina le-
tos výjimečně nevystoupí hudebníci, o filmové projekce 
návštěvníci nepřijdou. Program se mimo jiné zaměří na 
polskou kulturu a historii. 

„Poprvé v dlouhé historii festivalu jsme ho nemohli 
uskutečnit v plnohodnotném rozsahu a v obvyklém ter-
mínu,“ říká hlavní dramaturg programu Antonín Kocá-
bek. „Rozhodli jsme se ale nakonec to nevzdat, a využít 

všechny dostupné možnosti. Sice jsme museli některá nej-
známější jména posunout až na příští ročník, ale i tak si 
myslíme, že nabízený program nezaostává za předchozími 
roky, a má co nabídnout. Nabídka filmové scény opět vydá 
za samostatný filmový festival, v hudbě máme i tentokrát 
velmi široký žánrový záběr a tradičně mnoho jmen, o kte-
rých se mluvit spíš teprve bude, a ani při zkráceném pro-
gramu jsme nezapomněli na příznivce literatury, divadla či 
výtvarného umění.“ 

Mezi prvními potvrzenými kapelami jsou Květy a to hned 
v několika sestavách, Mucha, Palma, Makak Akustikus, Evo-
let, Slut, První hoře, ZVA 12–28 Band, Past, Dingo, Phoenix 
Quartet, MarZ, I Love You Honey Bunny, Branko’s Bridge, 
On The Roof, Ciśnienie. Zahrají také 20 000 židů pod mo-
řem, Povodí Ohře nebo čerstvá držitelka ceny Anděl Beata 
Hlavenková se svou Kapelou snů.  Pokračování na str. 8

Město Jevíčko leží v severní části ma-
lebného úrodného kraje Malá Haná. 
Město bylo založeno v první polovi-
ně 13. století. Roku 1258 bylo Jevíčko 
povýšeno Přemyslem Otakarem II. na 
město královské. V roce 2019 vyhrálo 
soutěž historické město Pardubického 
kraje.

Vítejte v Jevíčku …
Rok 2020 - Rok židovské paměti v Jevíčku bude 
obohacen výstavou Anny Frankové 
„Nechte mě být, jaká jsem.“
Vernisáž se uskuteční 1. 7. 2020 v synagoze. 
Výstava bude zpřístupněna v červenci a srpnu každý den od 14 - 16 hodin.

Od 1. 7. do 31. 8. 2020 máme pro 
návštěvníky připravené 

prohlídky městské věže 
– dominanty města. 

Otevřeno pondělí až neděle 9 – 15 hodin.
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bližší informace na webu města 
www.jevicko.cz

Zveme Vás na sérii 
kulturních akcí 

Vítejte v Jevíčku …

Obec Kozárov 
se rozkládá upro-
střed trojúhelníku 
měst Tišnov, Bos-
kovice a Bystřice 
nad Pernštejnem 
v okrese Blansko. 
Přesněji na západ-
ním úbočí vrchu 
Babylonu na Čes-
komoravské vrcho-
vině, v krásném 
kopcovitém terénu 
s dalekými výhledy a s nadmoř-
skou výškou 614 m.- 15 km severně 
od Tišnova. 

Katastr obce Kozárov se nachá-

zí v západní části 
okresu Blansko na 
rozhraní zemědělské 
krajiny Boskovické 
brázdy a Svratecké 
hornatiny.

První písemná 
zmínka je z roku 
1601, kdy Kozá-
rov patřil k panství 
lomnickému. Tehdy 
prodal Karel ze Že-
rotína Oldřichovi z 

Kounic za 50 000 zlatých Moravský 
hrad s městečkem Lomnicí, pivova-
rem, čtyřmi mlýny a vesnicemi, mezi 
nimiž je jmenován právě i Kozárov. 

Uprostřed obce se nachází kaple sv. 
Anny. Zvon, který je zavěšen ve zvo-
nici této kaple, odlil v roce 1972 míst-
ní občan Vincenc Holcner. 

Ve spodní části obce je vybudová-
na víceúčelová požární nádrž, která 
slouží v letních měsících jako koupa-
liště. 

Nad obcí se nachází dominanta 
obce Kozárova, kopec Babylon s nad-
mořskou výškou 655 m, kde je umís-
těna rozhledna, a pod ní vybudovala 
obec kulturně společenský areál. 

Zde se odehrává mnoho kulturních 
akcí. V těsné blízkosti se nachází 
travnaté fotbalové hřiště.

Kozárov zve turisty na rozhlednu

Už to vypadalo, že se kvůli koronaviru Pohádkový hřebínek na zámeckém nádvoří v Boskovicích letos konat nebude. 
Protože se situace v republice začala zlepšovat, rozhodlo se pořádající Kulturní zařízení města Boskovice i letos v tomto 
cyklu pohádek pro děti pokračovat. Jako první letos pobavili děti herci a herečky z Divadla Scéna ze Zlína s interaktiv-
ním vystoupením Tůdle Nůdle aneb rošťačíme s dětmi. Program na str. 7.  FOTO MONIKA ŠINDELKOVÁ


